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NA ÚVOD 

ROK 2021 VO SVETE A DOMA  

Rok, o ktorom sa vo svete i u nás doma bude hovoriť ako o druhom roku covidovom, 

priniesol veľa zmien a udalostí spojených s pandémiou, ale i zhoršujúcou sa klimatickou situá-

ciou a nestabilnou politikou, ktorá zhoršila ekonomickú situáciu väčšiny obyvateľstva.  

Situácia na medzinárodnej scéne sa neustále menila.  

Zvládanie pandémie nebolo jednoduché. Dokonca sa dá povedať, že sa ju zvládať nedarilo, 

napriek viere, že použitie vakcín jej zasadí rázny úder. Začiatkom roka 2021 počet prípadov vo 

svete dosiahol hranicu 100 miliónov, počet obetí 2 milióny a pribúdali približne 4 milióny infi-

kovaných a 100 000 obetí týždenne, z toho v Európe 1,5 milióna infikovaných a vyše 30 000 

obetí týždenne. V priebehu roka situácia kolísala. Ku koncu roka štatistiky zaznamenali príras-

tok ďalších 189 miliónov prípadov, počet úmrtí na covid takmer 5,5 milióna od začiatku pan-

démie. Celkom bolo podaných vyše 9 miliárd vakcín. (Zdroj: https://news.google.com/co-

vid19/map?hl=sk&gl=SK&ceid=SK%3Ask.) V Európskej únii bolo koncom roka zaočkovaných 

asi 70 percent populácie, no rozdiely medzi jednotlivými štátmi boli priepastné. Slovensko s asi 

50-percentnou zaočkovanosťou zostávalo tretie najhoršie v celej EÚ. 

Zhoršila sa aj politická situácia. Nástup nového prezidenta USA, demokrata Joa Bidena, spre-

vádzal rad nepokojov vyvolaných zástancami jeho súpera, doterajšieho prezidenta Donalda 

Trumpa. Ku koncu roka 2021 Biden zaznamenal najhoršie čísla popularity, odkedy sa stal 46. 

prezidentom USA. Spojené štáty ukončili 20 rokov trvajúcu vojnu v Afganistane. Líder komu-

nistov na Kube Raúl Castro oznámil odchod z tohto postu. a tak sa skončila 62-ročná dominan-

cia rodiny Castrovcov, trvajúca od Kubánskej revolúcie. Novým nemeckým spolkovým kance-

lárom sa po voľbách do Spolkového snemu (Bundestagu) stal sociálny demokrat Olaf Scholz 

(SPD), ktorý tak ukončil 16-ročnú éru kresťansko-demokratickej kancelárky Angely Merkelovej 

(CDU). V celom rade krajín sa konali voľby prezidentov a riadne alebo mimoriadne parla-

mentné voľby. U našich susedov v Českej republike zvíťazila pravicová koalícia SPOLU (ODS, 

KDU-ČSL a TOP 09) pred hnutím ANO premiéra Andreja Babiša a novým premiérom sa stal 

predseda ODS Petr Fiala. Na konci roka sa začali vyhrocovať vzťahy medzi Ruskom a Ukrajinou, 

ktorá deklarovala svoj záujem o vstup do NATO. Začiatkom decembra ruský prezident Vladimír 

Putin vyhlásil, že Kremeľ bude žiadať od Západu záruky, že NATO nebude rozmiestňovať svoje 

https://news.google.com/covid19/map?hl=sk&gl=SK&ceid=SK%3Ask
https://news.google.com/covid19/map?hl=sk&gl=SK&ceid=SK%3Ask
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vojenské sily a techniku v blízkosti ruských hraníc a že sa nebude ďalej rozširovať smerom na 

východ. To vyvolalo neistotu v Európe a dokonca obavy z možnej vojny, čo sa nanešťastie ne-

skôr aj stalo. 

Pokračujúce prírodné katastrofy súvisiace s otepľovaním planéty viedli k vážnym rokovaniam, 

ako riešiť environmentálnu situáciu. Uskutočnilo sa viacero kôl rokovaní, ktorých cieľom bolo 

obmedziť nebezpečné zvyšovanie teploty na planéte. 

Situácia na Slovensku  

Od prvého prípadu výskytu nového koronavírusu na Slovensku, ktorý sa potvrdil 6. marca 2020, 

si podľa štatistík k 31. decembru 2021 ochorenie COVID-19 vyžiadalo 16 665 obetí a počet 

úmrtí "s covidom" bol 2 865. V roku 2021 na Slovensku umrelo rekordných 73-tisíc ľudí, z toho 

cca 20-tisíc vinou pandémie. Vyššia úmrtnosť v prepočte na počet obyvateľov bola naposledy 

v roku 1946. Celkove bolo od začiatku testovaní zaznamenaných 844 396 pozitívnych PCR tes-

tov. V priebehu roka pokračovalo testovanie PCR a AG testami a Ministerstvo zdravotníctva 

SR spustilo etapové očkovanie. Situácia sa počas roka menila, viackrát bol vyhlásený núdzový 

stav, menili sa aj opatrenia i pravidlá vychádzania a povinného testovania osôb bez očkovania. 

Od mája sa prešlo na tzv. COVID automat, v ktorom sa neskôr vyhodnocovala situácia v jed-

notlivých okresoch a podľa nej bolo nastavené príslušné opatrenia. Menili sa podmienky fun-

govania škôl i ostatných zariadení a inštitúcií. V lete sa situácia zlepšila, no koncom septembra 

nastúpila tretia vlna pandémie a začal sa šíriť aj nový variant tzv. omikron. Zvýšil sa aj počet 

ľudí, ktorí sa dali zaočkovať – prvý, druhý a od konca októbra aj tretíkrát. Koncom roka začal 

opäť platiť núdzový stav, pretože chorobnosť bola vyššia než na vrchole druhej vlny pandémie.  

Covidová situácia ovplyvnila aj politické dianie. Okolnosti spustené dodávkou ruskej vakcíny 

Sputnik V viedli k vzniku vládnej krízy a rekonštrukcii vlády, od 1. apríla sa novým premiérom 

stal Eduard Heger a novým ministrom zdravotníctva Vladimír Lengvarský. Spoločnosťou hýbali 

viaceré kauzy – vyšetrovanie smrti generála Lučanského, falšovanie zmeniek TV Markíza, situ-

ácia v policajnom zbore, spory medzi generálnym prokurátorom Marošom Žilinkom a špeciál-

nym prokurátorom Danielom Lipšicom, kauzy Očistec, Dobytkár, atď. Opozícia  predložila petí-

ciu za predčasné voľby, ktorú podpísalo takmer 600 tis. ľudí. Na žiadosť prezidentky otázky 

preskúmal ústavný súd a rozhodol, že referendum o predčasných voľbách by nebolo v súlade 

s ústavou.  
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Počas roka sa zhoršila ekonomická situácia - zvyšovali sa ceny energií – plynu aj elektriny, čo 

viedlo ku krachu mnohých firiem a tiež k zdražovaniu potravín. V priemysle vznikli problémy 

pre nedostatok súčiastok do elektronických zariadení, najmä čipov do počítačov, mobilov i áut. 

Vo februári sa začalo sčítanie obyvateľov, domov a bytov.  

Jednou z najväčších udalostí bola septembrová návšteva pápeža Františka v Prešove, Košiciach 

a Šaštíne. Slovenská vláda sa oficiálne ospravedlnila za Židovský kódex z roku 1941. 

V júni sme na Slovensku zaznamenali prvý známy prípad usmrtenia človeka medveďom v no-

vodobej histórii.  

Napriek obmedzeniu všetkých športových aktivít dosiahli slovenskí športovci viacero úspechov. 

Najviac sa darilo lyžiarke Petre Vlhovej, ktorá vyhrala Svetový pohár v alpskom lyžovaní a zís-

kala svoju prvú medailu na majstrovstvách sveta. Šprintér Ján Volko získal bronzovú medailu 

v behu na 60 metrov na atletických halových majstrovstvách Európy. Na Letných olympijských 

hrách slovenská výprava získala 1 zlatú, 2 strieborné a 1 bronzovú medailu.  

 

OBECNÁ SAMOSPRÁVA A HOSPODÁRENIE OBCE 

Starosta obce 

Vo funkcii starostu ďalej pôsobil Ing. Ján Čerešník a ako zástupca Ing. Anton Švarc.  

Starosta pokračoval v plnení programu rozvoja obce. Plán na rok 2021, ktorý si spolu 

s obecným zastupiteľstvom stanovil, krátko zhodnotil v závere roka. Vyzdvihol, že napriek eko-

nomickým problémom, ktoré boli spôsobené najmä výkyvom podielových daní, sa podarilo 

rozbehnúť aj dotiahnuť viacero projektov a prác (podrobnejšie v časti venovanej rozvoju obce). 

Jednou z najdôležitejších vecí bolo, že naši občania boli zodpovední voči prijatým opatreniam, 

správali sa zodpovedne a s toleranciou. K TOP činnostiam priradil aj „bežnú“ starostlivosť 

o obyčajné praktické veci, ktoré občanov v obci trápia, napríklad údržbu obce - opravu ciest 

a chodníkov, čistenie, kosenie cintorínov, problémy so psami, atď.  

Zdôraznil aj úlohy, ktoré obec čakajú vo volebnom roku 2022 – najmä nevyhnutnosť 

doriešenia prípravy kanalizácie v obci, dokončenie a spustenie bytového domu, riešenie situ-

ácie v školstve – rozšírenie kapacity MŠ.  

Obecné zastupiteľstvo   

Členovia obecného zastupiteľstva Ing. Vladimír Nemec, Ing. Anton Švarc, PaedDr. Bo-

žena Malichová, Mgr.art. Mário Harnúšek, Pavol Chovanec, Jana Daniel, Ľubomír Pavlík, 
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Stanislav Janák a Jozef Mengler, podobne ako vlani, prispôsobili svoje rokovania pandemickej 

situácii.  

Komisie  

Podobne na tom boli aj komisie, ktoré pracovali v zložení ustanovenom po voľbách 

v roku 2018.  

Komisiu na ochranu verejného záujmu a sociálnych vecí viedol Pavol Chovanec, 

členmi boli Jozef Mengler a Stanislav Janák. Jej úloha spočívala najmä v kontrole náležitosti 

ústavného zákona o ochrane verejného záujmu pri výkone funkcií verejných funkcionárov 

a tiež v posudzovaní zabezpečenia sociálnej starostlivosti v obci.  

Najvyťaženejšou komisiou bola tradične Komisia výstavby, územného plánovania a ži-

votného prostredia. Jej členovia Jana Daniel, Mgr.art. Mário Harnúšek, Ferdinand Konopa 

a Ing. Miroslav Masár st. pod vedením predsedu Ing. Vladimíra Nemca pripravovali podklady 

pre obecné zastupiteľstvo, kontrolovali činnosti na úseku výstavby, územného plánovania 

a rozvoja obce, tiež sa venovali životnému prostrediu a námetom na zlepšenie situácie s od-

padmi.  

Svoje úlohy si plnila aj Komisia školstva, kultúry a športu - predseda Ľubomír Pavlík, 

členovia PaedDr. Božena Malichová, Mgr. Anna Michalicová, Ing. Anton Švarc, Richard Keračík, 

ktorá komunikovala so školou a s organizáciami v obci. V spolupráci s nimi sa jej podarilo us-

kutočniť aspoň niektoré z plánovaných podujatí, aj keď v obmedzenom režime.  

Kontrolór obce 

Na práci obce sa aktívne podieľal aj hlavný kontrolór obce Mgr. Štefan Huťťa. Okrem 

práce kontrolóra pomáhal obci najmä pri riešení dlhodobých úloh, napr. pri riešení kanalizácie 

a príprave projektov.   

Zasadnutia obecného zastupiteľstva 

V roku 2021 sa konalo 5 riadnych zasadnutí. Poslanci sa podobne ako v minulosti ve-

novali riešeniu koncepčných záležitostí obce, zaoberali sa právnymi a organizačnými doku-

mentami - všeobecne záväznými nariadeniami (ďalej len VZN) v oblasti daní a poplatkov, na-

kladania s komunálnym odpadom, prenesených kompetencií v oblasti školstva a sociálnych 

vecí a rodiny. Prioritou boli opatrenia vyplývajúce z covidovej situácie, príprava a realizácia 

projektov a tiež riešenie finančného zabezpečenia obce - úpravy rozpočtu, žiadosti o finančné 

príspevky, atď. Na zasadnutiach riešili aktuálne úlohy, ktoré vyplývali zo situácie v obci.  
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1. riadne zastupiteľstvo v kalendárnom roku sa uskutočnilo 31. marca 2021. Prítomní 

boli všetci poslanci okrem ospravedlnenej Jany Daniel, ospravedlnil sa i hlavný kontrolór Mgr. 

Štefan Huťťa.  

Po kontrole uznesení predložil starosta obce správu hlavného kontrolóra za II. polrok 2020, 

ktorú poslanci vzali na vedomie. Pri riešení odpredaja obecného majetku postupovali v zmysle 

predchádzajúcich uznesení i posudkov stavebnej komisie.  

V rôznom starosta obce informoval o žiadostiach na projekty obnovy parku a záchrany hradu 

Korlátko z MK SR, výstavbe bytového domu, kde išlo o vyhlásenie verejného obstarávania, 

ktoré reaguje na zmeny pred dokončením s ohľadom na ČOV, o napojení ČOV a rekonštrukcii 

obradnej miestnosti na obecnom úrade. Ďalej referoval o zisteniach kontroly znečistenia vody 

v obecnom vodovode - všetky ukazovatele boli v norme, podlimitné, nezhoršili sa, stav je sta-

bilizovaný. K príprave projektu kanalizácie uviedol, že obec je v kontakte s firmou, ktorá ho 

pripraví. Poslanci sa vyjadrili k príprave akcií čistenia obce, k príprave spravodajcu a dostali 

informácie o zbernom dvore, nákupe ďalšej techniky a ďalších možnostiach rozšírenia služieb. 

V rámci diskusie sa poslanci zaujímali o výstavbu ďalšej bytovky, riešenie neporiadku v obci, 

ktorý súvisí s pohybom psov, s odpadkami, ktoré vznikajú pri zvoze odpadov na skládku (ne-

prikryté vozidlá) – k tomu starosta uviedol, že obec upozorní majiteľa skládky na dodržiavanie 

povinností a tiež na potrebu vyčistenia ciest a okolia skládky. Podal tiež informáciu k plateniu 

daní a poplatkov za odpad a o spôsobe ich vymáhania a k aktuálnym otázkam poslancov a ob-

čanov.   

2. riadne zastupiteľstvo v kalendárnom roku sa uskutočnilo 16. júna. Prítomní boli 

všetci poslanci okrem ospravedlneného Mária Harnúška, hlavný kontrolór obce a JUDr. Ing. 

Milan Budjač – okresný prokurátor, občania. 

Po zhodnotení plnenia uznesení nasledoval doplnený bod rokovania, o ktorý požiadal 

okresný prokurátor. Išlo o prerokovanie upozornenia týkajúce sa zákonnosti v postupe Obce 

Cerová pri ustanovení podrobností o organizácii miestneho referenda. Informovali o ňom sta-

rosta obce a okresný prokurátor, ktorý vysvetlil detaily upozornenia a odpovedal na otázky 

poslancov. Obecné zastupiteľstvo vzalo upozornenie prokurátora na vedomie a konštatovalo, 

že upozornenie prokurátora je dôvodné a preto prijme VZN, ktorým ustanoví podrobnosti 

o organizácii miestneho referenda s pôsobnosťou na území Obce Cerová. V ďalšom bode 
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zastupiteľstvo toto VZN predložené starostom prerokovalo a po zapracovaní pripomienok ho 

bez výhrad schválilo.  

Hlavný kontrolór predniesol správu k záverečnému účtu obce za rok 2020, v ktorej hodnotil 

hospodárenie obce a informoval o schodku rozpočtového hospodárenia za rok 2020 vo výške 

23 781,57 €. Zastupiteľstvo správu a schodok rozpočtu vzalo na vedomie.  

Pri návrhu zverejnenej zmeny č. 1 rozpočtu obce na rok 2021 uviedol starosta zmeny oproti 

schválenému rozpočtu. K tomuto návrhu boli ešte dodatočne na zasadnutí zastupiteľstva na-

vrhnuté zmeny: bežné výdavky - oprava učební + 2 000,- €, kapitálové výdavky - zriadenie 

učebne ZŠ + 2500,- €. Upravenú zmenu zastupiteľstvo schválilo.  

Ďalším bodom rokovania bol súhlas k čerpaniu úveru k financovaniu dostavby nájomného 

domu – financie určené pre technickú vybavenosť, sadové úpravy, zmenu projektu (napojenie 

do ČOV) a ostatné záležitosti, ktoré nie sú zahrnuté do čerpania úveru zo ŠFRB a dotácie Mi-

nisterstva dopravy a výstavby. Predpokladaná výška úveru 200 000,- € , doba splácania od roku 

2022. Starosta uviedol, že všetky podrobnosti o výške splátok a ostatné náležitosti sú predme-

tom rokovania s rôznymi bankami, ktoré zasielajú svoje ponuky. K danej záležitosti zaujal svoje 

stanovisko aj hlavný kontrolór obce, ktorý konštatoval, že v zmysle rozpočtových pravidiel 

obce je možnosť čerpania daného typu úveru a obec neprekračuje zákonom stanovené limity 

možnosti čerpania. Čerpanie úveru bude zohľadnené v najbližšej zmene rozpočtu obce, kde sa 

bude jednať o navýšenie rozpočtu čerpaním úveru. Obecné zastupiteľstvo súhlas schválilo 

a poverilo starostu k právnym krokom. 

Po prerokovaní odpredaja majetku obce sa starosta a poslanci venovali dostavbe bytového 

domu, ČOV pod školou, kde sa pripravujú dokumenty potrebné ku kolaudácii, dokončeniu ka-

merového systému, kontrole dopravného značenia v pôsobnosti miestnych komunikácií, pri-

pomienke občana Janáka k rokovaciemu poriadku, ktoré sa riešilo už v minulosti. 

3. riadne zastupiteľstvo v kalendárnom roku sa uskutočnilo 16. augusta. Zúčastnili sa 

ho hlavný kontrolór obce, všetci poslanci, okrem ospravedlneného Pavla Chovanca a občania. 

Hlavnými bodmi rokovania boli návrhy VZN, resp. dodatku a návrh zmeny rozpočtu obce č. 2. 

Ako prvý predložil starosta obce Návrh VZN č. 2/2021 o podmienkach prideľovania obecných 

nájomných bytov. Pri predložení návrhu reagoval na podnet od občana, ktorý poslal pripo-

mienku k § 5 bodu 2. Doplnené VZN poslanci schválili. Druhý bod - Návrh dodatku č. 1 k VZN 

č. 3/2019 o určení výšky príspevku na čiastočnú úhradu nákladov v školách a školských 
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zariadeniach v zriaďovateľskej pôsobnosti obce zastupiteľstvo schválilo bez výhrad a pripo-

mienok. Podobne bez pripomienok poslanci schválili aj Návrh zmeny č. 2 rozpočtu obce na rok 

2021, ktorý bol zverejnený obvyklým spôsobom v zákonnej lehote pred zasadnutím obecného 

zastupiteľstva. 

V ďalších bodoch poslanci riešili návrhy na kúpu, odpredaj a prenájom pozemkov, postupovali 

v zmysle predchádzajúcich uznesení a návrhov komisie. V rôznom podporili a odsúhlasili žia-

dosť o finančný príspevok reprezentantovi našej obce Mgr. Radovanovi Rakovi vo výške 300 

eur na prípravu a cestovné náklady s ubytovaním pri účasti na Majstrovstvách sveta v silovom 

trojboji, ktoré sa uskutočnia 23. – 28. augusta 2021 v Oradei v Rumunsku. Na základe žiadosti 

podanej dôchodcami odoberajúcimi obedy z Fastfood Jablonica odsúhlasili zmenu príspevku 

z 0,27,-€ na jednu stravnú jednotku na 0,50,-€.  

V rámci diskusie starosta obce informoval o odchode sestier Svätého kríža z kaštieľa v Cerovej 

a o plánovanej akcii Uvítanie detí do života. Na žiadosť občana Mareka Holáska podrobnejšie 

informoval o zavedených kamerách v obci. Poslanci sa tiež venovali aktuálnym problémom - 

internetu v škôlke, nutnosti orezávania a odstraňovania stromov v obci, situácii na autobuso-

vej zastávke, kontajnerom na sklo. 

4. riadne zastupiteľstvo v kalendárnom roku sa uskutočnilo 28. októbra. Zo zasadnu-

tia sa ospravedlnili Mgr. Štefan Huťťa – hlavný kontrolór, poslanci Stanislav Janák, Ing. Vladimír 

Nemec a PaedDr. Božena Malichová.  

Poslanci prerokovali a vzali na vedomie Správu o výchovno-vzdelávacej činnosti školy, jej vý-

sledkoch a podmienkach školy a školských zariadení v obci Cerová za školský rok 2020/2021 

a Organizáciu ZŠ s MŠ Cerová v školskom roku 2021/2022, ktoré predložil riaditeľ školy. V pre-

zentácii uviedol, že hodnotenie v správe je ovplyvnené pandémiou COVID-19. Vyzdvihol dobré 

výsledky školy a ozrejmil problémy počas školského roka. Ozrejmil, že správa obsahuje aj prí-

lohu o výchovno-vzdelávacej činnosti počas prijatých opatrení spôsobených pandémiou.  

V ďalších bodoch sa poslanci venovali prenájmu obecných parciel a žiadosti Okresného súdu 

Senica o voľbu prísediaceho – na základe ktorej zvolili na túto pozíciu Ing. Antona Švarca.  

Následne sa oboznámili so správou nezávislého audítora z auditu účtovnej závierky a správou 

k ďalším požiadavkám zákonov a iných právnych predpisov k 31.12.2020, ktoré vzali na vedo-

mie.   
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Predseda komisie pre kultúru, školstvo a šport Ľubomír Pavlík oboznámil poslancov so závermi 

zasadnutia septembrovej komisie zo dňa 30.09.2021. Informoval o činnosti komisie a jej návr-

hoch týkajúcich sa predmetných činností v obci. Navrhol, aby poslanci schválili návrh uznese-

nia, ktoré bude obsahovať plán koncepcie a rozvoja ZŠ s MŠ Cerová. Ide o víziu školy ako vzde-

lávacieho, kultúrneho, športového a spoločenského regionálneho centra. Komisia v uznesení 

odporučila škole v spolupráci s obecným zastupiteľstvom a úradom pokračovať v aktivitách na 

zveľadenie okolia školy, zatraktívnenie areálu či samotnej školy, a tak postupne vytvoriť cen-

trum pre spoločenský život v obci. Do týchto cieľov odporučila zahrnúť - rekonštrukciu počíta-

čovej učebne a vybudovanie jazykovej učebne, získanie a poskytnutie finančných prostriedkov 

na revitalizáciu nádvoria školy, vybudovanie parkoviska pre automobily zamestnancov, dopl-

nenie okolia altánku (vonkajšej triedy) environmentálnymi pomôckami, doplnenie kabinetov 

školy potrebnými didaktickými pomôckami, revitalizovanie volejbalového ihriska pri škole, op-

lotenie celého areálu školy pre väčšiu bezpečnosť a ľahšiu kontrolu majetku obce. Ďalej komi-

sia navrhla vytvoriť v budove zdravotného strediska priestory pre potreby tried ZUŠ, ktoré 

pracujú pri škole, čím by sa uvoľnili potrebné miesta pre prijatie detí do materskej školy. Tiež 

podala návrh na vybudovanie detského ihriska v areáli FK Cerová. Poukázala na nevyhnutnosť 

poskytovať rovnakú podporu pre všetky organizácie obce, ktorých fungovanie zasiahla sú-

časná situácia v krajine a ktorých činnosť by bez tejto podpory bola ohrozená. V závere komisia 

odporučila, aby obecné zastupiteľstvo umožnilo postupné uvoľňovanie finančných prostried-

kov pre tieto ciele a zohľadnilo ich pri tvorbe rozpočtov v najbližších rokoch.  

V rôznom poslanci rokovali o sťažnostiach zo strany občanov, prevažne na tému poškodzova-

nia a znehodnocovania majetku občanov pri kosení cintorínov. K tomu starosta informoval 

o možných riešeniach a návrhoch s tým, že na budúcom zastupiteľstve bude vyčíslená ekono-

mická časť tejto problematiky. Zároveň požiadal, aby každý poslanec prišiel s návrhom, ako 

danú situáciu riešiť. K výstavbe bytového domu uviedol, že vzhľadom na prebiehajúce prob-

lémy na trhu s materiálom sa výstavba spomalila. Stavba ČOV pod školou bola ukončená a pre-

behlo kolaudačné konanie. Ďalej oboznámil s riešením výpadkov verejného osvetlenia v časti 

Cerová (ulica Hlavná, Potok, Kozia ul., Prídavky, Mexiko, Dedina a nad autobusovom zastáv-

kou), príprave priestorov pre ZUŠ v budove zdravotného strediska. Na zasadnutí bol tiež od-

prezentovaný návrh na vytvorenie tzv. školskej zóny na ulici ku škole tak, aby sa vzhľadom na 

zvýšenú premávku zvýšila bezpečnosť detí a sprievodu do školy.   
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5. riadne zastupiteľstvo v kalendárnom roku sa uskutočnilo 14. decembra. Boli prí-

tomní všetci poslanci, hlavný kontrolór a občania.  

Zastupiteľstvo prerokovalo plnenie uznesení a v ďalších bodoch sa venovalo dvom návrhom -  

Návrhu dodatku č. 8 k VZN č. 2/2014 o určení výšky dotácie na prevádzku a mzdy na dieťa 

materskej školy a školského zariadenia na rok 2022 a Návrhu na zmenu č. 3 rozpočtu obce 

Cerová na rok 2021, ktoré bez pripomienok schválilo. Hlavný kontrolór predložil Stanovisko 

hlavného kontrolóra obce k rozpočtu obce Cerová pre roky 2022 – 2024, ktoré poslanci vzali 

na vedomie a následne sa venovali Návrhu rozpočtu obce Cerová na roky 2022 – 2024 pri kto-

rom starosta informoval, že predmetný návrh bol spracovaný tak, aby reálne vykázal možnosti 

rozpočtu pre rok 2022 a ostatné roky 2023 a 2024. Uviedol, že v rozpočte na rok 2022 bolo 

potrebné navýšiť financie v časti opatrovateľská činnosť. Obecné zastupiteľstvo takto upra-

vený návrh schválilo a vzalo na vedomie rozpočty obce Cerová pre roky 2023 a 2024. V ďalšej 

časti sa poslanci oboznámili s Plánom kontrolnej činnosti hlavného kontrolóra obce pre rok 

2022, ktorý schválili bez pripomienok.  

V rôznom poslanci v súlade so stanoviskom predsedu komisie pre kultúru, školstvo a šport Ľu-

bomíra Pavlíka schválili návrh zápisu kroniky za rok 2017 a rok 2020.  

V diskusii sa zaoberali návrhmi na riešenie problematiky kosenia cintorínov v obci. Starosta 

podal informáciu o Cerovinách, kde je sumarizované dianie v obci za rok 2021 a plány obce 

pre rok 2022 a ďalšie obdobie. V závere poďakoval svojim spolupracovníkom a všetkým pos-

lancom za spoluprácu v roku 2021. Osobitné poďakovanie adresoval pracovníčke obecného 

úradu pani Eve Hološkovej, pretože v januári 2022 odchádza do starobného dôchodku. Vyzdvi-

hol jej dlhoročnú svedomitú prácu a ochotu pomôcť pri všetkých činnostiach obce. 

Obecný úrad - štruktúra, zamestnanci 

Administratívne, ekonomické  a organizačné činnosti obecného úradu zabezpečovali 

administratívne pracovníčky Eva Hološková a Erika Takáčová, od 1. 9. 2021 aj Alena Romanová.   

Erika Takáčová - samostatná odborná referentka - zabezpečovala činnosť mzdovej a 

personálnej agendy, registratúry, správu daní a poplatkov, stavebnú agendu, hospodársku 

mobilizáciu, odpadové hospodárstvo, správu cintorína, sociálne záležitosti, kultúru, životné 

prostredie a matriku.  

Eva Hološková - ekonómka, mala na starosti financie, účtovníctvo a rozpočtovníctvo, 

matriku, evidenciu obyvateľov, overovanie listín a podpisov.  
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Alena Romanová - okrem pridelenej agendy podieľala na práci ekonómky a účtov-

níčky.    

Prevádzkoví zamestnanci Patrik Fukna a Pavol Gažo zabezpečovali prevádzku úradu, 

obecných budov a súčastí obce, údržbu a stavebné a technické práce v obci. 

Verejné zhromaždenia a komunikácia s občanmi 

Verejné zhromaždenia v obci sa podobne ako v roku 2020 nekonali. Komunikáciu 

s občanmi zabezpečoval úrad najmä cez webovú stránku obce a obecný rozhlas. Obec trikrát 

v roku vydala Cerovského spravodajcu a v závere roka tradične obecné noviny Ceroviny.  

Propagácia obce 

Propagácia obce prebiehala najmä na internete - prostredníctvom oficiálnej webovej 

stránky obce a facebooku obce. Tlačové správy a rozhovory sa týkali najmä života v obci a his-

tórie obce a hradu Korlátko - v časopise ŽIVOT č. 13 v seriáli článkov TAK SI TU ŽIJEME (vyšlo 

31. 3. 2021), v regionálnych novinách MY – Stránky pre pamätníkov – AKO SME ŽILI V ČESKOS-

LOVENSKU (8. 11. 2021), článok zverejnený TASR 19. 1. 2021 v rubrike ZIMA 2021: Zrúcaniny 

hradu Korlátka sú prístupné aj v zimných mesiacoch. 

Spolupráca obce  

Obec spolupracovala so združeniami Združenie miest a obcí Slovenska, Združenie 

miest a obcí Záhoria a Miestna akčná skupina - Občianske združenie Podhoran a tiež s obcami 

okresu Senica.  

Hospodárenie obce 

Finančný chod obce sa v roku 2021 riadil rozpočtom prijatým na zasadnutí 14. decem-

bra 2020 a jeho tromi následnými úpravami, posledná zmena bola vykonaná rozpočtovým 

opatrením č. 4 zo dňa 31. 12. 2021.  

Z rozpočtovaných celkových príjmov 2 538 182 € bol skutočný príjem k 31. 12. 2021 

v sume 2 577 036 €, čo predstavuje 101 % plnenie.  

Z toho: A) Bežné príjmy – rozpočtované 1 140 506 €, skutočný príjem v sume 1 200 992 € - 

105 % plnenie. V tom: a) Daňové príjmy spolu – 501 154 eur obsahujúce: výnos dane z príjmov 

poukázaný územnej samospráve 428 288 € -  plnenie na 103 %, daň z nehnuteľností 43 934 € 

- 100 % plnenie (pohľadávka 2 632), daň za psa - príjem 702 €, daň za užívanie verejného prie-

stranstva 210 €, daň za ubytovanie  318 €, poplatok za komunálny odpad a drobný stavebný 

odpad 27 702, pohľadávka 472. Daň z pozemkov, ktorú platili obyvatelia obce, mala rovnaký 
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základ ako vlani. b) Nedaňové príjmy spolu: 99 475 € – 119%, tzn. príjmy z podnikania a vlast-

níctva majetku – skutočný príjem v sume 25 489 € - 94 % plnenie, pričom tento príjem pred-

stavuje príjem z dividend, z prenajatých pozemkov, príjem z prenajatých budov, priestorov a 

objektov a príjem z veternej elektrárne 13 288 €. Administratívne poplatky a iné poplatky a 

platby 32 310 € - 215 % plnenie, v tom správne poplatky, poplatky a platby za služby, poplatok 

za znečisťovanie ovzdušia. Iné nedaňové príjmy 41 676 € – 100 % plnenie.  c) Prijaté granty a 

transfery – rozpočtované 566 678 €, skutočný príjem 600 363 € - 106 % plnenie. V tom: Dob-

rovoľná požiarna ochrana SR - materiálno-technické vybavenie DHZ 5 000 €, Environmentálny 

fond – poplatok za uloženie odpadu na skládku  34 326 €,  Úrad práce, sociálnych vecí a rodiny 

- Projekt „Pracuj, zmeň svoj život“  - 303 €, Ministerstvo vnútra SR - ZŠ s MŠ - normatív na 

bežné výdavky 489 971 €, ZŠ s MŠ - nenormatívne finančné prostriedky na bežné výdavky 

28 261 €, Slovenská sporiteľňa – Grant na kultúru 500, Ministerstvo vnútra SR  Matrika 2 474 

€, Register adries 24 €, Ohlasovňa pobytu 374 €,  Sčítanie domov a bytov  3 616 €, Ministerstvo 

dopravy a výstavby SR - miestne a účelové komunikácie 49 €, Ministerstvo životného prostre-

dia SR - životné prostredie 111 €, Ministerstvo kultúry SR - Záchrana hradu Korlátko 12 000 €, 

Fond na podporu umenia – knihy do knižnice 1 000 eur, Úrad práce, sociálnych vecí a rodiny – 

dotácia na stravu 22 960 eur.  

B) Kapitálové príjmy – z rozpočtovaných kapitálových príjmov 536 662 € bol skutočný príjem 

536 662 € - 100 % plnenie, v tom príjem z predaja pozemkov 2 285 €, granty a transfery – 534 

377 € – 100 = plnenie.   

C) Príjmové finančné operácie – 839 382 € - 98 % plnenie – v tom nevyčerpané prostriedky zo 

ŠR – RO 35 435 €, presun financií z rezervného fondu  41 815 €,  čerpanie úveru zo ŠFRB  562 

132 €, bankový úver 200 000 eur. 

D) Vlastné príjmy rozpočtovej organizácie s právnou subjektivitou - Základná škola s MŠ - 

bežné príjmy - skutočný príjem 29 601 € - 237 % plnenie. Kapitálové príjmy neboli rozpoč-

tované ani naplnené.  

 Výdavky  – z rozpočtovaných celkových výdavkov 2 538 182 € bolo čerpané 2 455 183 

€ - 97 % čerpanie.  

A) Bežné výdaje – rozpočtované 343 683 €, skutočne čerpané 343 699 € -  100 % čerpanie. 

Medzi dôležité položky patrili: a) mzdy, platy, služobné príjmy a ostatné osobné vyrovnania - 

čerpanie 95 003 € - 100 % čerpanie (patrili sem mzdové prostriedky všetkých zamestnancov 
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obecného úradu, starostu obce, údržbára, hospodára, hlavného kontrolóra, matrika, ohla-

sovňa pobytu, register adries, životné prostredie, miestne komunikácie), b) poistné a príspe-

vok do poisťovní – čerpané 37 471 € - 100 % čerpanie (patrili sem zákonné odvodové povin-

nosti zamestnávateľa za všetkých zamestnancov na zmluvy i dohody), c) tovary a služby – čer-

pané 176 015 € - 100 % čerpanie (prevádzkové výdavky všetkých stredísk - cestovné náhrady, 

energie, poštovné, všeobecný materiál, komunikačná infraštruktúra, telekomunikačné služby, 

stravovanie zamestnancov, práce na dohody, voľby, hasiči, dopravné, údržba budov, strojov a 

zariadení, miestnych komunikácií a chodníkov, zelene, prevádzka knižnice, domu kultúry, 

miestneho rozhlasu, domu smútku a cintorínov, hradu Korlátko, obnova parku pri kaštieli, ná-

jomné, školenia, audit, zneškodňovanie odpadov, stravovanie dôchodcov, sociálna posudková 

činnosť), d) bežné transfery – čerpané 16 645 € - 100 % (najväčší transfer bol poskytnutý FK 

Cerová v sume 10 000 €, e) splácanie úrokov a ostatné platby súvisiace s úvermi, pôžičkami a 

návratnými finančnými výpomocami  11 035 € – 100 % čerpanie.  

B) Kapitálové výdaje – z rozpočtovaných výdavkov 1 404 824 € bolo skutočne čerpané 1 341 

728 € -  96 %, najvýznamnejšími položkami boli výstavba nájomných bytov  1 255 101 € – 95 %, 

rekonštrukcia ČOV pod školou  77 217 €– 100 %.  

C) Výdavkové finančné operácie – čerpanie 23 016 € - 100%.   

D) Výdavky rozpočtovej organizácie s právnou subjektivitou – ZŠ s MŠ: rozpočtované bežné 

výdaje 766 719 €, čerpané 746 756 € - 97 %.  Financovanie základnej školy bolo zabezpečené 

najmä cez prenesené kompetencie účelovo pridelenými prostriedkami na výchovu a vzdelá-

vanie cez okresný úrad, odbor školstva v Trnave, na materskú školu a školské zariadenia cez 

originálne kompetencie v zmysle VZN obce č. 2/2014 a jeho dodatku č 7 z 15. 12. 2020  takto: 

dotácia na prevádzku a mzdy na dieťa materskej školy bola 3 136 €, žiaka školského klubu detí 

672 € a potencionálneho stravníka  394 €  ročne. 

Prebytok rozpočtu 121 853,59 €. Tento prebytok bol upravený o sumu nevyčerpaných 

prostriedkov zo ŠR – RO ZŠ s MŠ v sume 64 505,67 €, prostriedky na stravné  4 872,99 €, po-

platok za uloženie odpadov na skládku z EF  53 183,98 €, nevyčerpané prostriedky z prijatého 

bankového úveru na výstavbu nájomných bytov v sume 63 105,09 eur. Celková suma nevyčer-

paných prostriedkov vylúčených zo zostatku v sume 185 667,73 €. Zostatok po odpočítaní – 

schodok 63 814,14 €. Schodok rozpočtu bude vykrytý z o zostatku z minulých rokov.  
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Stav a vývoj dlhu -  celkový stav záväzkov k 31. 12. bol 1 488 117,19 €, všetky v lehote 

splatnosti.  

Úvery - obec v roku 2021 uzatvorila zmluvu o úvere s bankou na výstavbu nájomných 

bytov – výška poskytnutého úveru 200 000 €, rok splatnosti 2031. Z fondu ŠFRB vo výške 

1 101 270 čerpala obec 562 131,60, pričom ročná splátka istiny za rok 2021 bola 23 016,03 €, 

ročná splátka úrokov  11 034,58 €, zostatok úveru k 31. 12.v sume  1 072 161,95 €. Rok splat-

nosti 2060. Obec nemala  uzatvorenú lízingovú zmluvu. 

Fondy - obec vytvárala rezervný fond v zmysle ustanovenia § 15 zákona č.583/2004 

Z. z. v znení neskorších predpisov, o použití ktorého rozhoduje obecné zastupiteľstvo. Jeho 

zostatok k 1. 2. 2021 bol 43 214,71 €, obec v roku 2021 využila všetky prostriedky na  rekon-

štrukciu ČOV. Peňažný fond obec nevytvárala. Obec tvorila sociálny fond, prírastky v roku 2021 

boli 1 374,84 €, zostatok z roku 2020 v sume 988,77 €. Čerpanie k 31. 12. 2021 v sume 1 364,53 

€, zostatok k 31. 12. 2021 bol 999,08 eur. Fond rozvoja bývania obec nevytvárala. 

Celkový majetok obce k 31. 12. 2021 bol vo výške 5 999 455,68 €. Schodok rozpočtu 

za rok 2021 bol vo výške 63 814,14.  

 

SČÍTANIE DOMOV A BYTOV 2020 - 2021 

Sčítanie obyvateľov, domov a bytov 2021 bolo založené na novom koncepte. Prvýkrát 

sa namiesto tradičného sčítania uskutočnilo integrované sčítanie a plne elektronické sčítanie, 

ktoré bolo založené na kombinácii údajov z administratívnych zdrojov a údajov získaných od 

obyvateľov výlučne elektronicky, bez použitia papierových formulárov, prostredníctvom e-for-

mulárov.  Bolo realizované v dvoch etapách – sčítanie domov a bytov a sčítanie obyvateľov, 

pričom rozhodujúcim okamihom sčítania, ku ktorému sa vzťahujú údaje zisťované počas sčíta-

nia bola polnoc z 31. decembra 2020 na 1. januára 2021. Sčítanie domov a bytov sa realizovalo 

od 1. júna 2020 do 12. februára 2021 - zber údajov zabezpečovala obec. Samosčítanie obyva-

teľov bolo realizované v dobe od 15. februára 2021 do 31. marca 2021. Obyvateľ sa sčítal sám 

alebo s pomocou blízkej osoby prostredníctvom e-formulára. Obyvatelia, ktorí sa nemohli sčí-

tať sami ani s pomocou blízkej osoby, mohli využiť tzv.  asistované sčítanie prebiehajúce od 1. 

apríla do 31. októbra na obecnom úrade s pomocou zamestnancov úradu a tiež požiadať na 

obci/call centre o mobilného asistenta, ktorý obyvateľa navštívil v domácnosti.  Štatistické 
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údaje sú zverejňované postupne od konca roku 2021 do roku 2024 a sú dostupné na webovej 

stránke scitanie.sk.  

SR má k 1. januáru 2021: 5 449 270 obyvateľov, z toho 2 665 376 mužov a 2 783 894 

žien.  

Výsledky sčítania v našej obci:  

Počet obyvateľov - spolu: 1 105, z toho muži: 538 = 48,69%, ženy: 567 = 51,31%. 

Podľa ekonomických vekových skupín - predproduktívny vek (0-14 rokov): 153 = 13,85%, pro-

duktívny vek (15-64 rokov): 719 = 65,07%, poproduktívny vek (65 a viac rokov): 233 = 21,09%. 

Podľa krajiny narodenia - obyvatelia narodení v SR: 1 067 = 96,56%, obyvatelia narodení mimo 

SR: 38 = 3,44%.  

Podľa štátnej príslušnosti - obyvatelia so štátnou príslušnosťou SR: 1 100 = 99,55%, cudzinci: 5 

= 0,45%. 

Podľa rodinného stavu – slobodný/slobodná: 493 = 44,62%, ženatý /vydatá: 450 = 40,72%, 

rozvedený/ rozvedená: 76 = 6,88%, vdovec/vdova: 86 = 7,78%.  

Podľa vzdelania - bez ukončeného vzdelania – osoby vo veku 0-14 rokov: 99 = 8,96%, základné 

vzdelanie: 186 =16,83%, stredné odborné (učňovské) vzdelanie (bez maturity): 250 = 22,62%, 

úplné stredné vzdelanie (s maturitou): 328 = 29,68%, vyššie odborné vzdelanie: 52 = 4,71%, 

vysokoškolské vzdelanie: 165 = 14,93%, bez školského vzdelania – osoby vo veku 15 rokov a 

viac 7: = 0,63%, nezistené: 18 = 1,63%.  

Podľa národnosti - slovenská: 1 071 = 96,92%, maďarská: 1 = 0,09%, česká: 4 = 0,36%, poľská: 

1 = 0,09%, rumunská: 1 = 0,09%, talianska: 1 = 0,09%, iná: 3 = 0,27%, nezistená: 23 = 2,08%. 

Podľa ďalšej národnosti Podľa ďalšej národnosti - rómska: 2 = 14,29%, rusínska: 1 = 7,14%, 

česká: 2 = 14,29%, poľská: 1 = 7,14 %, iná: 4 = 28,57%, nezistená: 4 = 28,57%. 

Podľa materinského jazyka - slovenský: 1 069 = 96,74%, maďarský: 1 = 0,09%, rómsky: 1 = 

0,09%, český: 5 = 0,45%, poľský: 1 = 0,09%, anglický: 2 = 0,18%, taliansky: 1 = 0,09%, jidiš alebo 

hebrejský: 1 = 0,09%, arabský: 1 = 0,09%, slovenský posunkový jazyk: 1 = 0,09%, nezistený: 22 

= 1,99%. 

Podľa náboženského vyznania - bez náboženského vyznania: 233 = 21,09%, rímskokatolícke: 

785 = 71,04%, evanjelické: 30 = 2,71%, grécko-katolícke: 5 = 0,45%, kalvínske: 3 = 0,27%, Ná-

boženská spoločnosť Jehovovi svedkovia v SR: 1 = 0,09%, Evanjelická cirkev metodistická, Slo-

venská oblasť: 1 = 0,09%, Kresťanské zbory na Slovensku: 7 = 0,63%, islam: 1 = 0,09%, ostatné 
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a nepresne určené kresťanské cirkvi: 6 = 0,54%, ad hoc hnutia: 5 = 0,45%, iné: 4 = 0,36%, ne-

zistené: 24 = 2,17%. 

Počet domov - 491; Typ domu - rodinný dom: 466 = 94,91%, bytový dom: 6 = 1,22%, ostatné 

budovy na bývanie:  5 = 1,02%, núdzový objekt, neurčený na bývanie: 2 = 0,41%, inštitucio-

nálne alebo kolektívne zariadenia: 2 = 0,41%, ostatné: 5 = 1,02%, nezistený: 5 = 1,02%.  

Domy podľa obdobia výstavby: pred rokom 1919: 20 = 4,07%, 1919 – 1945: 76 = 15,48%, 1946 

– 1960: 134 = 27,29%, 1961 – 1980: 154 = 31,36%, 1981 – 2000: 51 = 10,39%,  2001 – 2010: 

21 = 4,28%,  2011 – 2015: 11 = 2,24%, 2016 a neskôr: 11 = 2,24%, nezistené: 13 = 2,65%.Podľa 

počtu podlaží: 1 podlažie: 275 = 56,01%, 2 podlažia: 160 = 32,59 %, 3 podlažia: 42 = 8,55%, 4 

podlažia: 1 = 0,2%, nezistený: 13 = 2,65%. 

Podľa formy vlastníctva - nezistený 10 = 2,04%, fyzická osoba 452 = 92,06%,  iná právnická 

osoba 5 = 1,02%, cirkev 4 = 0,81%,  zahraničný vlastník 1 = 0,2%, kombinácia vlastníkov 18 = 

3,67%, obchodná spoločnosť 1 = 0,2%. 

(V štatistike sú uvedené domy aj podľa obdobia poslednej rekonštrukcie, podľa materiálu nos-

nej konštrukcie, podľa typu vodovodnej prípojky, podľa plynovej prípojky, podľa typu kanali-

začného systému.)  

Počet bytov – 520. Podľa typu domu - rodinný dom: 468 = 90%, bytový dom: 32 = 6,15%, os-

tatné budovy na bývanie: 5 = 0,96%,  núdzový objekt  neurčený na bývanie: 3 = 0,58%,  inšti-

tucionálne alebo kolektívne zariadenia:  2 = 0,38%, ostatné: 5 = 0,96%, nezistený 5 = 0,96%. 

Štruktúra bytov podľa formy vlastníctva - byt obývaný vlastníkom: 31 = 5,96%, byt vo vlastnom 

rodinnom dome: 463 = 89,04%, služobný byt: 5 = 0,96%, byt v nájme: 3 = 0,58%, iná forma 

užívania bytu: 16 = 3,08%, nezistený: 2 = 0,38%. Počet bytov podľa počtu obytných miestností: 

1 miestnosť: 8 = 1,54%, 2   miestnosti: 31 =  5,96%, 3 miestnosti: 157 = 30,19%, 4  miestnosti: 

146 = 28,08%, 5 obytných miestností: 94 = 18,08%, 6 miestností: 44 = 8,46%, 7  miestností: 6 

= 1,15%, 8 miestností: 6 = 1,15%, 9 miestností a viac: 8 = 1,54%, nezistený: 20 = 3,85%. 

Počet bytov podľa polohy bytu v dome – prízemie: 316 = 60,77%, 1. poschodie:  166 = 31,92%, 

2. poschodie: 23 = 4,42 %,  3. poschodie: 1 = 0,19%. 

V štatistike sa uvádzajú aj počty bytov zásobované vodou z vodovodu – 95,%, byty so splacho-

vacím WC – 93,27%, s kúpeľňou – 95,14%. Z typov kúrenia prevláda ústredné lokálne kúrenie 

– 83,85%, zo zdrojov energií slúžiacich k vykurovaniu – plyn 78,85%, pevné palivo 10,58 a elek-

trina 5,19%.   
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ŠTÁTNA SPRÁVA 

Obec, tak ako jej to vyplýva z jej poslania, spolupracovala s orgánmi štátu, najmä s ok-

resným úradom, územne špecializovanými úradmi štátnej správy, právnickými a fyzickými oso-

bami, školami, výskumnými ústavmi a ďalšími štátnymi orgánmi (prokuratúrou, súdom, polí-

ciou a pod.). Tiež s podnikateľskými, právnickými a fyzickými osobami, politickými stranami, 

hnutiami a občianskymi združeniami pôsobiacimi na území obce.  

V rámci spolupráce s Okresným úradom v Senici obec konzultovala najmä realizáciu 

protipandemických opatrení a riešila odborné záležitostí podľa vymedzených kompetencií. Pri 

zabezpečovaní úloh v oblasti školstva spolupracovala s Okresným úradom – odborom školstva 

v Trnave, v oblasti sociálnych a zdravotníckych úloh s miestnymi organizáciami: Regionálnym 

úradom verejného zdravotníctva v Senici, Úradom sociálnych vecí a rodiny a Územným spol-

kom Červeného kríža Senica.  

 

PRENESENÁ PÔSOBNOSŤ ŠTÁTNEJ SPRÁVY 

Matrika, ohlasovňa pobytu, register adries 

Naša obec mala k 31. 1. 2021  1 105, z toho 538 mužov a 567 žien. 14% tvorili deti do 

14 rokov, 65% tvorilo obyvateľstvo v produktívnom veku (15-64 rokov) a 21% v poproduktív-

nom veku (65 a viac rokov). Ku koncu roka mala ... 

Matrika zaznamenala matričné udalosti ako narodenie, úmrtie, sobáše, pričom za-

bezpečovala aj vydávanie druhopisov matričných dokladov a potvrdení. 

V roku 2021 sa narodilo len 5 detí: Darina Hološková, Natália Kučerková, Nicol Valovičová, 

Michael Hajdučko a Matej Jurkovič. 

Zomrelo 8 občanov: Severín Dvorský, Margita Tomková, Ing. Štefan Peterka, Pavol Černáček, 

Jarmila Vetešková, Mária Chovancová, Ján Bartaloš, Jozefa Funková. 

Zosobášili sa 3 páry: Ing. Tomáš Pavlík a Hana Hazuchová, Vladimír Valachovič a Mgr. art. Laura 

Nemečkayová, Vladimír Ivan a Andrea Vlčková. 

Obec zaznamenávala zmeny v evidencii obyvateľov. Z trvalého pobytu sa odhlásilo 37 

obyvateliek Charitného domova. Na trvalý pobyt sa v našej obci prihlásilo 17 občanov.    

Spoločný stavebný úrad  
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V rámci dohody zabezpečoval Spoločný obecný úrad Senica pre obec prenesený vý-

kon štátnej správy na úseku územného plánovania, stavebného poriadku a vyvlastnenia.  

Sociálna oblasť 

Na základe Komunitného plánu sociálnych služieb vo svojom územnom obvode obec 

zabezpečovala s mestom Senica sociálnu posudkovú činnosť na účely posúdenia odkázanosti 

fyzickej osoby na sociálne služby. Obec tiež v zmysle zmluvy s Územným spolkom ČK v Senici 

sprostredkovávala opatrovateľské služby. Zaoberala sa situáciou okolo stravovania občanov 

v jedálni školy a vo Fastfoode v Jablonici. Pokračovala v poskytovaní opakovaných dávok so-

ciálnej pomoci vo výške 0,27 eura, resp. 0,50 eura na jednu stravovaciu jednotku, ak si občan 

podal žiadosť (aj v predchádzajúcich rokoch) a spĺňal požiadavky. Tento príspevok bol v roku 

2021 priznaný aj 4 novým žiadateľom. 

Obec v rámci rozpočtu v  rámci starostlivosti o seniorov poskytla príspevok miestnej 

Jednote dôchodcov v Cerovej.  

 

ŽIVOTNÉ PROSTREDIE  

Najdôležitejšími úlohami obce v oblasti zlepšenia životného prostredia a čistoty v obci 

boli a sú riešenia odvádzania a čistenia odpadových vôd, fungovania a zabezpečenia kvality 

pitnej vody, zvýšenie úrovne triedenia odpadov a celková čistota v obci. Spustením novej čis-

tičky odpadových vôd pri škole sa podarilo sa vyriešiť  situáciu školy i oboch existujúcich byto-

vých domov a tiež napojenie nového bytového domu. Kroky k riešeniu celkovej kanalizácie sa 

však obmedzili len na predprípravu projektu.  

V oblasti zberu a zvozu komunálneho odpadu, kde obec od roku 2019 využíva kombi-

náciu odpadových nádob na komunálny odpad,  vrecový systém na triedenie plastov a papiera, 

kontajnerový zber skla a textilu a ďalšie formy zberu (olej, batérie, kuchynský odpad, lieky, ...), 

sa síce podarilo zvýšiť úroveň vytriedenia – je za rok 2021 na úrovni 24,38%, čo je zvýšenie 

oproti roku 2020 takmer o 9 %, ale stále nedosahujeme úroveň okolitých obcí (sadzba v budú-

com roku platná od 1. 3. 2022 do 28. 2. 2023 by mala byť 27,- €). Sadzba poplatku za uloženie 

zmesového komunálneho odpadu a objemného odpadu na skládku sa v roku 2021 odvíjala od 

situácie v roku 2020, keď úroveň vytriedenia dosiahla 15,99.% - do 28. 2. 2021 bola 24 €, od 

29. 2. 2021 do konca roka bola 27 €. Podľa vyjadrení občanov v tejto oblasti pomohlo aj zave-

denie kompostérov, hoci v dedine mohli záhradkári možnosť kompostovať využívať aj bez nich. 
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Veľký význam malo aj otvorenie zberného dvora a jeho propagácia, hoci tiež treba povedať, 

že sa stále využíva málo. Harmonogram zvozu bol zverejnený na webovom sídle obce a na 

vývesných tabuliach. Bol tiež zverejnený presný popis triedenia odpadov i informácie o zber-

nom dvore.  Zber a odvoz komunálneho a triedeného odpadu pre obec podľa harmonogramu 

zabezpečovala naďalej spoločnosť FCC Slovensko, s. r. o., prevádzka Zohor, na Skládku Cerová, 

v ktorej je obec podielovým vlastníkom. Situáciu na skládke a najmä v okolí skládky sledovala 

celá obec. Napriek určitým zlepšeniam, týkajúcim sa najmä vozidiel privážajúcich odpad, ob-

čanov trápil zápach i hmyz pochádzajúci zo skládky.  

Mnohých občanov obce zaskočili problémy s nadmerným zápachom, ktorý sa po obci 

šíril po niekoľkodňovom vývoze hnojovice. Podľa zistení starostu obce postup poľnohospodá-

rov, ktorí ho vyviezli na polia, spĺňa všetky legislatívne podmienky - dávkovanie i povolený 

termín aplikácie. Problém nastal počas suchého obdobia. Spoločnosť, ktorá vývoz uskutočňuje, 

sa na základe komunikácie so starostom rozhodla, že bude obec informovať o termínoch hno-

jenia pôdy v obci – budú uvádzané na web-stránkach i v obecnom rozhlase, aby nedochádzalo 

medzi ľuďmi k dezinformáciám.   

Na základe skúseností z minulých rokov obec priebežne komunikovala s BVS, ktorá 

priebežne monitorovala kvalitu pitnej vody vo verejnom vodovode. Neboli zistené žiadne nad-

limitné hodnoty.  

Do ďalších environmentálnych činností, najmä čistenia obce a okolia sa opäť zapojili 

organizácie i jednotlivci. ZUŠ-kári pokračovali v starostlivosti o stromy, ktoré vysadili minulú 

jeseň Podolnej cesty od kríža smerom do Mexika. Školáci v areáli školy vybudovali tzv. hmyzí 

domček, ktorý je naplnený rôznymi prírodnými materiálmi, ktoré sú vybrané tak, aby prilákali 

užitočný hmyz do školského parku. Obec v spolupráci s organizáciami pripravila akciu Čistá 

obec.  

 

ZMENY CHARAKTERU OBCE A VÝSTAVBA 

Po celý rok pokračovala výstavba obecného nájomného bytového domu v areáli pod 

školou. Práce zabezpečovala Firma red cube construction, a. s. z Prieval. Obec zverejnila Všeo-

becne záväzné nariadenie obce č. 2/2021, v zmysle ktorého sa bude postupovať pri obsadzo-

vaní bytového domu a tiež prijímala žiadosti o pridelenie bytov.  
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V januári sa po odkladoch začala výstavba čističky odpadových vôd pod školou. Trvala 

do mája, keď bola čistička spustená do skúšobnej prevádzky a celý proces zakončila kolaudácia 

v októbri 2021. Čistička slúži škole, bytovke i bytovému domu a bude tiež zabezpečovať aj nový 

obecný bytový dom. Výstavbu zabezpečila firma BTI , s. r. o. zo Žiliny, technológiu dodala firma 

Aquatec VFL, s. r. o. so sídlom v Dubnici nad Váhom. Kontrolu, prevádzku a údržbu technológie 

bude vykonávať zazmluvnená odborná firma. Na bežnú údržbu čističky boli vyškolení zamest-

nanci obce. 

Obec dodávateľsky a svojpomocne zabezpečila rekonštrukciu interiéru obradnej 

miestnosti – svadobky.  Z prostriedkov ENVIRO-fondu zakúpila drvič za traktor (tzv. mulčovač), 

drvič konárov (štiepkovač) a drobné vybavenie dvora.   

Pokračoval projekt Záchrany hradu Korlátko.  

Počas celého roka prebiehala údržba v obci – čistenie komunikácií, oprava výtlkov, 

chodníkov, kosenie cintorínov a drobné opravy. Väčšina prác svojpomocne. Obec podporila 

rekonštrukciu učební v základnej škole. V septembri vznikol problém s pouličným osvetlením. 

Išlo o výpadok pouličného osvetlenia ulice v časti Cerová – od Mexika až po školu. Starosta 

a zamestnanci obce postupne prešli všetky lampy a elektrické vedenie v tejto časti a chybu sa 

nakoniec podarilo nájsť a poruchu odstrániť. Počas kontroly sa museli vysporiadať aj s typic-

kým nepriateľom usadeným v lampách - osami a odstrániť aj do vedenia zasahujúce konáre 

stromov.  

Obci sa podarilo začať s realizáciou inštalácie bezpečnostných kamier, zatiaľ sú len na 

4 miestach. Všetky miesta, najmä v extraviláne, sa však obsiahnuť nedajú. Zabezpečený je 

vjazd od Jablonice a križovatka na Rozbehy, KD Cerová - smer Prídavky, priestor pred obecným 

úradom a za obecným úradom – parkovisko a vjazd Lieskové - smer Prievaly a časť smerom ku 

zvonici. Plánované sú: autobusová zastávka Cerová, dom smútku, zdravotné stredisko, cintorín 

Lieskové, cintorín Cerová, priestor pri regulačnej stanici a križovatka Zelnice. 

V jednej z najdôležitejších úloh obce – pripraviť štúdiu na zadanie projektu na kanali-

záciu v obci, sa postupuje pomaly. Starosta obce síce komunikoval s BVS a možnými dodáva-

teľmi, no pokročilo sa čiastočne len v príprave podkladov z katastra.   

Projekt Záchrana hradu Korlátko  

V lete pokračovala obnova nášho hradu s celkovou dotáciou 15 500 €, z toho grant 

12 000 €. V jeho rámci  prebiehal projekt pod názvom „Hrad Korlátko - workshopy a výskumy 
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2021“.  V jeho rámci firma Bocijan, s. r. o. z Pezinka zabezpečila odborné vedenie a realizovala 

práce v priestore vstupnej brány a v hornom hrade v nadväznosti na práce začaté v roku 2020. 

Všetko v celkovej sume 12 800 eur (z toho 12 000 zo štátneho rozpočtu prostredníctvom roz-

počtovej kapitoly Ministerstva kultúry SR na obnovu, ochranu a rozvoj kultúrneho dedičstva v 

oblasti pamiatkového fondu). O čistenie a práce sa tradične postarali aj mládežníci zo spolo-

čenstva SmóTr-Bí (zo Smoleníc, Trstína a Bíňoviec) s prispením  cerovských posíl - hrad vyčistili, 

vykosili a začali s opravou murív bránovej veže a tzv. vlčej jamy, ktorá sťažovala nepriateľom 

dobýjanie hradu v priestore vstupnej brány. Múry veže aj jamy, ktoré boli objavené vďaka  

archeologickým výskumom v minulom roku, sú odteraz náznakovo prezentované nad terénom. 

Vlčia jama bola zatiaľ z dôvodu zachovania zasypaná.  Prebiehali aj ďalšie práce na statickom 

zaistení horného paláca. Pribudli aj nové zaujímavé prezentácie. Hrad bol po celý rok v centre 

turistov a tiež médií.  

Projekt „Komplexná obnova parku v Cerovej“ 

Projekt, žiaľ, v roku 2021 z dôvodu zamietnutia žiadosti zo strany ministerstva kultúry 

nepokračoval. Činnosť sa obmedzila len na údržbu v réžii obce.   

Obec získala aj financie na ďalšie projekty – dotáciu pre DHZO vo výške 5 000 eur 

z prostriedkov Dobrovoľnej požiarnej ochrany SR na zabezpečenie materiálno-technologic-

kého vybavenia DHZO, servisu na hasičskú techniku a motorové vozidlá, na ochranné pracovné 

prostriedky a odbornú prípravu členov. Ďalej grant 1 000 € na obecnú knižnicu z Fondu na 

podporu umenia MK SR. 

 

HOSPODÁRSTVO   

Činnosť podnikov a ich podiel na živote obce  

Tak ako po iné roky, pracovali naši obyvatelia v produktívnom veku ako zamestnanci 

či samostatne hospodáriace osoby – najmä v oblasti stavebníctva, služieb, zdravotníctva, škol-

stva, v automobilovom priemysle, strojárenstve, v logistike, obchode, atď.  

Časť zamestnancov zamestnávali miestni zamestnávatelia: Roľnícke družstvo Cerová, 

ZŠ s MŠ Cerová, Charitný domov Cerová, Domov sociálnych služieb Bojková. Desiatky obyva-

teľov pracovali v spoločnostiach Volkswagen Slovakia Bratislava, Peugeot Trnava, IKEA Com-

ponents Malacky, ktoré pre svojich zamestnancov zabezpečovali aj vlastnú autobusovú 
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dopravu, v zdravotníckych zariadeniach v okolí, v miestnych, obvodných i vyšších štátnych a 

rezortných úradoch.   

V našej obci je aktívne zaregistrovaných 28 spoločností s ručením obmedzením síd-

liacich v našej obci, ktoré prevádzkujú svoje činnosti v obci i mimo obce. Niektorí z našich ob-

čanov majú však svoje spoločnosti zaregistrované a sídliace v iných obciach a mestách. Mnohé 

z týchto spoločností v pandemickom období obmedzili svoju činnosť, čo  sa prejavilo v zamest-

nanosti a v tržbách.   

Spoločnosť Roľnícke družstvo Cerová v roku 2021 zvýšila zisk o 25 % na 21 828 € a tržby jej 

narástli o 11 % na 474 416 €.  Celkové výnosy boli 583 953 €, zisk 21 828 €, vlastný kapitál 834 

372 €, aktíva 1 126 892 €, celková zadlženosť 25,96 %, hrubá marža 13,26 % (zdroj 

https://www.finstat.sk/00590045). 

Spoločnosť Skládka Cerová, s. r. o. v roku 2021 zvýšila zisk na 27 180 €, pričom tržby  klesli o  

2 % na 311 721 €. Celkové výnosy 328 018 €, zisk 27 180 €, aktíva 893 228 €, vlastný kapitál 

800 €, celková zadlženosť 99,91 %, hrubá marža 56,63 % (zdroj https://finstat.sk/48315630). 

Spoločnosť GREEN ENERGY CEROVÁ, s. r. o., registrovaná v Bratislave, v roku 2021 zvýšila 

stratu o 11 % na -90 951 € a tržby jej narástli o 14 % na 205 467 €. Celkové výnosy dosiahli 208 

841 €, strata -90 951 €, aktíva 3 995 992 €, vlastný kapitál 2 997 921 €, celková zadlženosť 

24,98 %, hrubá marža -24,58 %.  

Svoju činnosť rozšírila spoločnosť BTT, s r. o. Bratislava. Zabezpečuje dekontaminácie a sanácie 

území a materiálov znečistených ropnými látkami, na ktorú od roku 2010 využíva vlastnú cer-

tifikovanú biodegradačnú technológiu Natur M – BTT. Ďalej poskytuje služby v oblasti likvidá-

cie ekologických záťaží, vrátane likvidácie ropných znečistení na vodných hladinách a tokoch, 

zber a likvidáciu nebezpečných odpadov, zhodnocovanie kalov z komunálnych čistiarní odpa-

dových vôd, ktoré transformuje na produkt – pestovateľský substrát, ktorý je vhodný napríklad 

na tvorbu mestskej zelene. Vykonáva aj ďalšie činnosti v oblasti odpadového hospodárstva 

a poskytuje havarijnú službu v kolíznych situáciách, kde vzniká škoda na životnom prostredí 

alebo hrozí riziko vzniku takejto škody.  

V obci sú zaregistrované tri spoločenstvá vlastníkov domu. 

 Svoju činnosť vykonávali aj lesné a pozemkové spoločenstvá: Urbárska lesná spoloč-

nosť, pozemkové spoločenstvo Cerová a Urbársko-lesná spoločnosť Korlátko, pozemkové spo-

ločenstvo Rozbehy. 
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Obchod a služby  

V zabezpečovaní obchodu a služieb pokračujú Jednota, SD Senica – predajňa v Cero-

vej, pani Ľubica Tomková – Potraviny MIX – Obchodík pri zvonici v Lieskovom, pani Petronela 

Madlušková – predajňa v časti Cerová, spoločnosť Korlat – pohostinstvo a penzión Korlat v čas-

ti Lieskové, pani Alena Mikulcová – pohostinstvo U Alenky v budove prenajatej od obce v časti 

Cerová, služby v oblasti kozmetiky pani Lenka Konopová – Studio krásy Lenia.   

Do obce počas roka prichádzali obchodníci, ktorí ponúkali najmä textilné výrobky, 

obuv, živú hydinu a v sezóne zeleninu a ovocie i stromčeky a kríky na výsadbu a tiež pojazdné 

predajne mäsa a hydiny.   

Občania využívali základné zdravotnícke služby v obci, v susednej dedine Jablonica 

a okresnom meste Senica. V zdravotnom stredisku Cerová – ambulanciu pre dospelých, ktorú 

viedla všeobecná lekárka pre dospelých MUDr. Lujza Dederová a tiež Lekáreň Sophia. V zdra-

votnom stredisku Jablonica ambulanciu pre deti - MUDr. Anna Olšovská, od decembra 2021  

Detské stredisko Jablonica - kolektív, ktorý vedie MUDr. Peter Košík.  V oblasti dentálnych slu-

žieb využívali ponuku lekárov v Jablonici, Senici a aj v širšom okolí. Za odbornou pomocou ces-

tovali najmä do Polikliniky v Senici, nemocníc s poliklinikou v Skalici, v Myjave a v Malackách. 

Dostupnosť zdravotníckych služieb však bola podobne ako vlani naďalej problema-

tická. Niektorí obyvatelia obce naďalej využívali aj služby SČK.  

Doprava a spoje 

Tak ako sme to zaznamenali v predchádzajúcich dieloch kroniky obce, doprava u nás 

je z roka na rok hustejšia. Trpia tým nielen samotné cesty, ale hluk a exhaláty zhoršujú životné 

prostredie, množstvo áut komplikuje a sťažuje situáciu v obci. Mnohí občania navyše nereš-

pektujú pravidlá parkovania, na určitých miestach sa hromadia aj nepojazdné autá, čo zasa 

vedie aj k zhoršeniu vzťahov medzi občanmi. Obec v rámci údržby ciest a chodníkov zabezpe-

čila  nevyhnutnú opravu poškodených častí a priebežne udržiavala poriadok na autobusových 

zastávkach.  

Spoje -  služby televízie, pevných a mobilných zariadení a internetu v našej obci za-

bezpečujú predovšetkým spoločnosti Slovak Telekom, Orange, O2, RadioLAN Myjava.  

Poštové služby poskytuje Poštový úrad, jeho činnosť sa však postupne obmedzuje 

a dochádza k častým úpravám, najmä čo sa týka otváracích hodín.  Zásielky čoraz častejšie do-

ručujú prepravné spoločnosti a reklamné  materiály a tlačoviny distribuujú aj naši občania.  
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ŽIVOT V OBCI 

Opatrenia súvisiace s pandémiou 

Od januára do mája sa v obci konalo 15 kôl plošného testovania pandémie COVID-19 

pod názvom „Zachráňme spolu životy“. Účasť sa pohybovala od 547 občanov v prvom kole 

v dňoch 23. a 24. januára do 401 v poslednom májovom kole, priemerne 469 na kolo. Najhor-

šie výsledky boli zaznamenané 27. februára 2021, keď pozitivita dosiahla 1,09 %. Naopak, 

veľmi dobré výsledky nám vyšli v apríli a máji – od 0,23 do 0,0%. Priemerný počet testovaných 

za víkend bol 450 – 500 občanov, pričom za celé obdobie boli zachytení priemerne 3 občania 

s pozitívnym testom. Týmto testovaním obec vyšla v ústrety najmä občanom, ktorí potrebovali 

potvrdenia do práce, na úrady, k lekárovi a pod. Testovanie pomocou antigénových testov 

vykonávali zdravotnícki a administratívni pracovníci. S organizáciou vypomáhali a na bezpeč-

nosť bezplatne dozerali členovia FK Cerová a hasiči - zabezpečovali aj dezinfekciu priestorov 

počas každej prestávky. Všetky náklady na testovanie boli refundované cez okresný úrad v Se-

nici. Za zostatky boli nakúpené ďalšie potrebné veci a tiež aj respirátory FFP2, ktoré obec roz-

dala občanom (na každého otestovaného občana dostala obec 5 €). 

Obecná knižnica 

Knižnicu v roku 2021 viedla Mgr. Anna Michalicová. Bolo v nej zapísaných 44 čitateľov, 

z toho len 4 deti.   

Činnosť knižnice sa podobne ako vlani riadila pandemickými opatreniami. Od začiatku 

roka až do konca apríla bola zatvorená, situácia sa zopakovala aj v decembri. Taktiež sa neko-

nali spoločné čítania pre deti s pani Miroslavou Harnúškovou, pretože čítať alebo hrať sa s rúš-

kom alebo respirátorom sa dá len ťažko. Medzitým do knižnice pribudli knihy z projektu, ktorý 

vyhlásil Fond na podporu umenia – celkom 86 kníh za 1 000 eur. Sú to knihy pre deti aj pre 

dospelých, romány pre ženy, detektívne romány a niekoľko náučných kníh. Na nákup kníh 200 

eurami prispela aj obec. Informácie pre čitateľov poskytovala facebooková stránka knižnice, 

ktorú spravovala pani Jana Daniel.   

Tradičné podujatia 

Popis podujatí za rok 2021 je síce o niečo bohatší ako v minulom roku, ale väčšina 

tradičných obecných spoločenských akcií sa vzhľadom na opatrenia nekonala. Obec ako orga-

nizátor aj v čase zmiernenia opatrení musela dodržiavať oveľa prísnejšie pravidlá ako bežní 
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občania či podnikatelia. Prvé mesiace obec venovala len testovaniu. Prvým obecným „spoloč-

ným“ podujatím bolo jarné čistenie obce v rámci akcie „Čistá obec“, do ktorej sa zapojili orga-

nizácie v obci i jednotlivci. Aj keď sa situácia postupne zlepšovala, bez verejnosti sa museli 

zaobísť aj tradičné aprílové a májové podujatia – stavanie mája i Deň matiek, ktorý sme si 

pripomenuli cez facebook obce. Aj Cyrilo-metodský deň oslávili veriaci iba v kostole. Leto oži-

vili najmä činnosti, ktoré pripravili organizácie a podnikatelia. Pestrá bola najmä posledná au-

gustová sobota. Konalo sa hneď niekoľko podujatí. V kaštieli sme sa rozlúčili so sestrami Svä-

tého kríža, ktoré u nás pôsobili vyše 50 rokov. O týždeň starosta obce prijal na  obecnom úrade 

rodičov, starých rodičov a rodinných príslušníkov a uvítal 17 malých občiankov obce narode-

ných v rokoch 2019 a 2020.  Blížiace sa hody boli aj tento raz bez kolotočov a zábavy. V októbri, 

Mesiaci úcty k starším sa však aj vďaka dobrému počasiu podarilo pripraviť a uskutočniť po- 

dujatie Stretnutie pod altánkom, na ktoré obec a škola pozvali všetkých občanov, osobitne 

všetkých seniorov. Prítomných potešila výstavka jesenných dekorácií detí i členov jednoty dô-

chodcov a tiež originálne totemy a obrazy, ktoré zhotovili zuškári pod vedením Mária Har-

núška. K príjemnej atmosfére prispelo aj blahoželanie seniorom od obce a riaditeľa školy a tiež 

chutné občerstvenie, ktoré zabezpečila obec a pripravili pracovníčky úradu. V decembri sta-

rosta obce osobne zablahoželal najstarším jubilantom.  

Niektoré plánované podujatia, ako stretnutia jubilantov a seniorov v kultúrnom dome, 

obec presunula do budúceho roku. Priebežná komunikácia s občanmi prebiehala najmä cez 

internet a obecný rozhlas. 

Rozlúčka so sestrami Sv. kríža 

Na jeseň po 50 rokoch odišli z lieskovského kaštieľa naše spoluobčianky - sestry Svä-

tého kríža. Koncom augusta pripravili ďakovnú rozlúčku, na ktorej sa rozlúčili s farnosťou 

a všetkými obyvateľmi Cerovej. Slávnostnú svätú omšu slávil Mons. Stanislav Zvolenský. Za 

všetkých obyvateľov našej obce sa so sestričkami rozlúčil starosta obce. Vyzdvihol ich aktivity 

pri budovaní charitného domova a tým i záchranu našej pamiatky Lieskovského kaštieľa, spo-

luprácu s farnosťou, obcou, školou i miestnymi obyvateľmi. Ocenil ich prácu s deťmi a mláde-

žou, ochotu duchovne aj materiálne pomáhať tým, ktorí sa na nich obrátili. Spomenul poduja-

tia pre verejnosť, ktoré sestričky pripravili a tiež i „obyčajné“, vždy srdečné stretnutia na ulici, 

v obchode, u lekára. V poďakovaní vyslovil myšlienku, že aj keď sestričky od nás odchádzajú, 

v povedomí Cerovčanov zostanú vždy „naše“.  
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K odchodu ich primäli okolnosti, najmä ekonomická situácia. Presťahovali sa do vlast-

ného, ale pri odchode smútili, že tu zanechávajú kaštieľ a najmä ľudí, s ktorými tu žili, stretávali 

sa a pracovali. Náš kaštieľ (aj keď v právnom zmysle nie je náš) takto zostáva opustený. Po 

neúspešných pokusoch niečo s ním urobiť nám zostáva len dúfať, že jeho majitelia urobia 

správny krok a práca sestričiek nevyjde na zmar.  

Slávnostné uvítanie malých občiankov obce Cerová  

Obci sa 4. a 5. septembra podarilo zorganizovať Slávnostné uvítanie malých občian-

kov obce. Slávnosti vo vynovenej obradnej miestnosti sa zúčastnilo takmer 40 rodičov, starých 

rodičov a rodinných príslušníkov, ktorí prišli spoločne uvítať 17 detí narodených v rokoch 2019 

a 2020 (celkove sa v roku 2019 narodilo 9 detí a v roku 2020 15 detí). Po uvítaní a zápise do 

Pamätnej knihy dostali pamätný list a darčeky, ktoré venovala obec a sponzori - Lekáreň 

Sophia Cerová, pani Monika Šedivá a pani Petra Madlušková.  

Konfesie a cirkevný život  

Správcom farnosti bol ThLic. Jozef Matis, SVD.  

Činnosť farnosti naďalej ovplyvňovali covidové opatrenia.  Kostoly boli zatvorené až 

do 29. apríla 2021, teda ani Veľkú noc nemohli kresťania plnohodnotne prežiť slávením v kos-

tole. Nekonalo sa ani 1.sväté prijímanie, deti sa nemohli dostatočne na túto slávnosť pripraviť 

- ani v škole, ani na katechézach na farskom úrade. I keď sa začiatkom mája  opatrenia uvoľnili, 

naďalej platili opatrenia v konaní bohoslužieb – obmedzený počet veriacich, zoznamy prítom-

ných veriacich, nahlasovanie kontaktov s pozitívnymi na Covid19. Preto sa neuskutočnil ani 

tradičný Cyrilo-metodský deň. V jeseni sa obmedzenia kvôli pandémii opäť sprísňovali, neko-

nali sa žiadne ďalšie aktivity. Až Vianoce bolo možné sláviť v kostole. 

Veľkou udalosťou bola rozlúčka so sestrami Svätého kríža, ktoré v cerovskej farnosti pôsobili 

vyše 50 rokov. Sestry odišli na nové pôsobisko do Podunajských Biskupíc. 

Vo farnosti sa v priebehu roka konal 1 krst, 1 sobáš a 9 pohrebných obradov.  

Opatreniam sa prispôsobili aj cerovské sestry Kongregácie Slovenskej provincie Milo-

srdných sestier Svätého kríža. Počas roka museli zvládnuť veľa úloh súvisiacich s ich sťahova-

ním a pripraviť sa na odchod na nové pôsobiská.  

Urbárska lesná spoločnosť pozemkové spoločenstvo Cerová  

Cerovská spoločnosť v súčasnosti združuje 1 809 podielnikov (počet je vysoký vzhľa-

dom na dedenie podielov). Z toho cca 53 % podielov vlastní 227 známych členov (vlastnia 1 
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056,34 podielov), 27 % vlastnia neznámi a Slovenský pozemkový fond (ich počet je 117, vlast-

nia 396,14 podielov), 20 % tvoria dedičstvá (88 členov s 356,52 podielmi). Celková výmera 

pozemkov je 76,53 ha, z nich je väčšina v katastri Prieval. (Rozdiel oproti navrátenému majetku 

97,7393 ha vznikol pri vykonávaní Registra obnovenej evidencie pozemkov, keď sa v roku 1998 

zistilo, že vo výmere spoločenstva je uvádzaná aj parcela bez listu vlastníctva. Išlo o pozemok 

v katastri Prieval o výmere 21,2 ha.)  

Činnosť urbáru riadil výbor, ktorému predsedal Ing. Stanislav Vittek a dozorná rada 

pod vedením Jany Daniel, ktorá nahradila zosnulého dlhoročného predsedu dozornej rady Ing. 

Štefana Peterku. Agendu spoločenstva už viac rokov vedie pani Antónia Bendová, ktorá ju pre-

vzala od najstaršej členky výboru pani Márie Chovancovej. Pani Chovancová, ktorá zomrela 

v tomto roku, pracovala v urbáre od 90. rokov až do roku 2018. Spravovala agendu spoločnosti, 

zaoberala sa jej históriou. Svojimi vedomosťami a skúsenosťami prispela k príprave a obnove 

urbáru a precíznemu zaznamenávaniu jeho zmien. Podobne v urbáre (aj v poľovnom združení), 

dlhé roky pôsobil aj Ing. Štefan Peterka, bol predsedom dozornej rady. Touto spomienkou im 

obec chce vzdať úctu a vďaku a zároveň pripomenúť aj ich nadšenie pre prácu pre našu obec. 

V ostatných dvoch rokoch sa vzhľadom na pandemickú situáciu valné zhromaždenie 

nekonalo – vyše 60 % členov býva mimo obce a 70 % členov tvoria seniori.  

 

Z ČINNOSTI ORGANIZÁCIÍ  

Dobrovoľný hasičský zbor obce 

DHZO malo v roku 2021 38 členov. Vo funkcii predsedu pracoval Stanislav Janák, hlav-

ným veliteľom bol Rastislav Petráš.  

Činnosť zboru v roku 2021 bola podobne ako vlani podmienená protipandemickými 

opatreniami a obmedzeniami. Členovia zboru pokračovali v asistencii pri zabezpečovaní tes-

tovania a vykonávali dezinfekciu odberového miesta. Štyri členky zboru Linda Zíšková, Petra 

a Pavlína Steinhauserové a Ľubica Petrášová pomáhali ako asistentky.   

V oblasti odbornej prípravy vykonali velitelia družstiev skúšky odbornej spôsobilosti 

na výkon tejto funkcie, na rybníkoch v Rašeline a na skládke odpadu pripravili cvičenie pre 

nových členov zamerané na prácu s čerpadlami a vytváranie čerpacieho stanoviska a na hase-

nie horiaceho automobilu a výrobu peny.  Naďalej vykonávali pravidelné kontroly techniky 
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spojené s  kondičnými jazdami. Zabezpečili revíziu vysokozdvižnej plošiny a zdvíhacieho zaria-

denia a tiež záručnú prehliadku automobilu IVECO Daily.  

V oblasti zásahovej protipožiarnej činnosti boli vykonané dva výjazdy – pri požiari 

bytu, kde zistili, že nejde o požiar, len silne zadymený byt následkom zabudnutého jedla na 

variči a zásah s technikou pri hasení lesného požiaru v obci Hradište pod Vrátnom.  Členovia 

zboru absolvovali viacero technických zásahov - pri opravách verejného osvetlenia, montáži 

kamier v obci, opravách striech, orezávaní a zrezávaní stromov za pomoci našej vysokozdvižnej 

plošiny.  

Hasiči sa tradične podieľali na spoločenských podujatiach v obci i mimo obce. Zabez-

pečovali organizáciu Okresnej detskej hasičskej súťaže v Prietrži. Zabezpečili ukážky techniky, 

najmä hasičského Trabanta,  na letných oslavách v Štefanove pri príležitosti  130. výročia za-

loženia tunajšieho DHZ a neskôr na oslavách 100. výročia založenia zboru vo Vlčkovciach. 

Doma, v Cerovej postavili máj i vianočný stromček.  

Výnimočnou udalosťou bola účasť našich hasičov na zabezpečení príchodu pápeža 

Františka do Šaštína, kde strávili tri dni. Ich úlohou bolo vytvorenie parkoviska, označenie par-

kovacích miest, regulácia áut a v nočných hodinách nasvietenie objektu a tiež zabezpečenie 

protipožiarnej pohotovosti za pomoci vlastnej techniky.  

Poľovnícke združenie Cerová 

Združenie malo zaregistrovaných 36 členov. Vo výbore  pracovali: predseda Ing. Mi-

roslav Masár, tajomník Marián Hološka, poľovnícky hospodár Bohuslav Pavlík, finančný hos-

podár Ing. Štefan Peterka, kynologický referent Bc. Daniel Pavlík, osvetový a strelecký referent 

Jozef Rehák, členovia Jozef Stanek a Ing. Jozef Petráš - predseda Dozornej rady PZ. Po náhlej 

smrti Štefana Peterku jeho funkciu prevzal poverením výboru Ing. Miroslav Masár ml. Z výboru 

odstúpil Jozef Rehák, nahradil ho Rudolf Pavlík. K 1. 10. 2021 sa vzdal funkcie poľovnícky hos-

podár Bohuslav Pavlík, po návrhu členskej schôdze jeho nástupcu Ing. Jozefa Petráša menoval 

Pozemkový a lesný odbor Okresného úradu v Senici. Do funkcie predsedu dozornej rady bol 

zvolený Ing. Andrej Oravec. Člen združenia Stanislav Stanek bol vyznamenaný II. stupňom „Za 

zásluhy o rozvoj poľovníctva na Slovensku“. 

Združenie sa, tak ako ostatné organizácie, muselo aj v tejto sezóne prispôsobiť opat-

reniam. Poľovníci sa preto zamerali najmä na údržbu poľovníckych zariadení v revíre. Pokra-

čovali práce na budovaní poľovníckeho domu v časti Brezina. Na základe opatrení súvisiacich 
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s africkým morom diviačej zveri a podnetu Veľkovýkrmu ošípaných na Žalostnej im Štátna ve-

terinárna správa SR poskytla mraziaci box, do ktorého sa môže uložiť až 10 kusov diviakov. Box 

po 4 rokoch bezplatného užívania prejde do vlastníctva združenia. V rámci poľovnej činnosti 

členovia združenia ulovili 262 kusov raticovej zveri v celkovej váhe 11 355 kg, 80 kusov jelenej 

zveri, 34 kusov srnčej zveri, 122 kusov diviačej zveri, 15 kusov danielej a 12 kusov muflónej 

zveri. Pre zabezpečenie dobrého zdravotného stavu zveri v revíre pripravili 43 ton repy, 11 ton 

drvenej kukurice, 25 ton kukuričnej siláže a 500 kg soli a tiež seno podľa potreby.   

Poľovníci zintenzívnili využívanie chladiarenského boxu od Jednoty SD Senica, ktorý využívali 

na odloženie ulovenej zveri. Mäso z tejto zveri združenie na základe odobrenia Ministerstvom 

poľnohospodárstva a rozvoja vidieka, ako i orgánov Štátnej veterinárnej správy, v rámci pre-

daja z dvora odpredávalo občanom.  

Členovia združenia sa spoločne so svojimi rodinnými príslušníkmi zapojili do akcie „Čistý revír 

– čistá príroda“.  

Jednota dôchodcov Cerová 

Cerovská jednota dôchodcov mala v roku 2021 76 členov. Výbor pokračoval v pôvod-

nom zložení:  Bronislava Petrášová, predsedníčka, členovia: Jozefína Vávrová, Mária Masary-

ková, Anna Jurkovičová, Ing. Anton Švarc, Štefan Vereš a Jozefa Mikúšková. Podľa možnosti sa 

schádzal v klube, podobne ako vlani komunikoval prostredníctvom sietí. Finančné prostriedky 

získal od členov - 3 € / rok na jedného člena a od Obce Cerová. Finančne a materiálne jednote 

prispeli podnikatelia a organizácie v obci: Ľubomír Pavlík, Radoslav Tomek,  Tibor Tomek, Dob-

rovoľný hasičský zbor Cerová, COOP Jednota.  

Činnosť jednoty sa znova prispôsobila pandemickej situácii. V období uvoľnenia opatrení sa 

zamerala na stretávanie sa, ktoré jej členovia veľmi potrebovali. Počas zhoršenej situácie bolo 

podujatí menej, konali sa väčšinou v prírode. Opäť bolo obmedzené aj stretávanie sa v klube i  

v knižnici. Členovia si však navzájom vymieňali aj vlastné knihy. Spoločné podujatie s obcou a 

školou bolo organizované iným spôsobom, vonku, tak, aby neboli ohrození jeho účastníci. Po-

darilo sa uskutočniť členskú schôdzu, na ktorej si cerovská jednota pripomenula 20. výročie 

svojho vzniku a tiež obdarovala jubilantov. Keďže sa pre zhoršenú situáciu nekonalo vianočné 

posedenie pri kapustnici, výbor jednoty pripravil aspoň darček pre každého člena aj pre ostat-

ných jubilantov. 
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Činnosť členov združenia spočívala v naplnení hesla „Ak sa dá, môžeš a chceš, tak to 

ide“, čo v preklade znamená, že čas zlepšenej situácie využili naplno najmä tí, čo mohli a chceli. 

Uvoľnenie opatrení a dobré počasie umožnilo pripraviť opekačky na Háji, stretnutie pri hasič-

skej stanici a  tiež spoločné stretnutie s dôchodcami z 3 obcí na Rozbehoch. Členovia jednoty 

sa aktívne zapojili aj do prípravy netradičného stretnutia pri príležitosti Mesiaca úcty k starším, 

ktoré pripravila obec a škola pod názvom „Stretnutie pod altánkom“. Na výstavku jesenných 

dekorácií priniesli seniorky aj vlastné výrobky. Počas mája a v lete sa venovali turistike – vy-

stúpili na Záruby, na Vápennú, uskutočnili vychádzky do Rozbehov, Sokolských chát, z Hradišťa 

na hrad Dobrá Voda, na Kopanice, do Prieval a Plaveckého Podhradia i do Boru, navštívili Pa-

mätník SNP v Prietrži a pútnické miesto Skalka. Dvakrát sa podarilo  zorganizovať aj tradičné 

kúpanie na termálnom kúpalisku Vincov les. 22 členov využilo ponuky na kúpeľnú liečbu. Špor-

tová činnosť v tomto roku bola pod vplyvom opatrení a tiež nových organizačných pokynov, 

najmä pri organizovaní okresných športových hier. Súťaže na hrách boli obmedzené. Pred nimi 

si jednota zorganizovala turnaj v petangu na ihrisku FK a jej víťazi sa zúčastnili oblastného kola 

v Jablonici. Podľa pokynov výbor pripravil nomináciu 13 pretekárov do okresného kola, kde 

napokon uspeli „len“ 2  súťažiaci – v hode granátom na cieľ - Margita Huttová a Štefan Vereš, 

ktorý získal aj medailu v kope na bránu. Boli pripravení aj stolní tenisti, súťaž sa však nekonala.  

Takmer 20 „stálych“ aktivistov brigádovalo na čistení cesty a okolia skládky. Takto jednota 

podporila akciu Čistý chotár.   

Materské centrum Klubík Hrajkáreň Cerová   

Činnosť centra v roku 2021 koordinovala Mgr. Monika Šedivá. Klubík sa z dôvodu 

opatrení musel schádzať hlavne v prírode, na dopravnom a futbalovom ihrisku alebo pri pre-

liezkach.  

Najviac podujatí sa uskutočnilo v čase prázdninového uvoľnenia opatrení - spoločná 

opekačka, odložená stanovačka, počas ktorej deti zažili nočné hľadanie strateného pokladu na 

hrade Korlátko a dozvedeli sa mnoho zaujímavostí o hrade a povestiach, ktoré sú spojené s na-

šou lokalitou, pozorovali nočnú oblohu a ráno mali spoločné raňajky. Rodiny s deťmi potešili 

výlety, najmä vlakový výlet do Trnavy. Hrajkáreň fungovala aj v jesenných dňoch, keď sa mamy 

s najmenšími deťmi stretávali aj vo vnútorných priestoroch. Poslednou akciou bol tradičný 

Lampiónový sprievod spojený s hrami v parku, ktorý Klubík zorganizoval v spolupráci s OZ Ce-

rová Inak.  
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Cerová Inak  

Občianske združenie si na tento rok pripravilo smelé plány a hoci ich covidové opat-

renia skomplikovali, podarilo sa im zrealizovať viacero zaujímavých akcií. Na jar spustili na svo-

jej facebookovej stránke súťaž o najkrajší veľkonočný veniec a zverejnili tiež postup pletenia 

korbáča. Združenie pripravilo výzvu „Cerová bez odpadkov“, ktorou sa zapojilo do akcie Čistá 

obec. Aktívnych účastníkov, ktorí zverejnili svoje brigády, odmenili darčekmi od sponzorov. 

V rámci ďalších ekoaktivít združenie nakúpilo kvety a jeho členky ich vysadili v priestoroch 

pred zdravotným strediskom. Koncom prázdnin sa uskutočnil „Bazárik“, kde si mohol ktokoľ-

vek nakúpiť oblečenie a iné veci z druhej ruky za symbolické ceny. V septembri sa členovia aj 

mnohí Cerovčania zapojili do 2. ročníka Pochodu za zdravie na Rozbehy, kde ich čakalo pose-

denie s občerstvením a opekačka. Zisk z celej akcie združenie, tak ako minulý rok, poslalo na 

účet detskej onkológie. V novembri členky združenia zbierali staré recepty koláčikov a pripra-

vili vydanie brožúrky „Cerofské recepty“, ktorú bolo možné zakúpiť za symbolickú cenu ešte k 

Vianociam. K predvianočným akciám patrilo aj spoločné darovanie krvi na Myjave a tiež zbie-

ranie balíčkov  pre osamelých seniorov v domovoch sociálnych služieb v projekte "Koľko lásky 

sa zmestí do krabice od topánok", do ktorého sa „Cerová Inak“ zapojila už druhýkrát.  

Futbalový klub Cerová  

Futbalový klub združoval viac ako 80 členov a desiatky priaznivcov. Počas roka sa boril 

s pokračujúcimi pandemickými opatreniami. Zlé boli najmä prvé mesiace, kedy sa nemohla 

konať ani výročná členská schôdza a takmer žiadna športová činnosť. Členovia výboru FK Ce-

rová a niektorí hráči A mužstva sa zapojili do organizácie celoplošného testovania a od januára 

až do začiatku mája každý víkend zabezpečovali poriadkovú službu. Opatrenia spôsobili, že 

futbalisti mohli odohrať iba polovicu z roka. Jarná časť súťažného ročníka 2020/2021 bola z 

dôvodu obmedzenia pohybu a hromadných podujatí trvajúcich takmer až do konca mája ne-

dohraná a celý ročník anulovaný bez zostupujúcich a postupujúcich zo súťaží OBFZ Senica.  

Klub pracoval s 3 družstvami, ktoré súťažili v MO ObFZ Senica: A mužstvo dospelých 

– v VI. lige a 2 mládežnícke družstvá – žiaci U15 v IV. lige a dorast U19. Trénerom A družstva 

bol Roman Královič, dorast viedli Marek Holič a Bohumír Drímal, žiakov Peter Chlupík.  

„A“ mužstvo, posilnené o Petra Mikúška a Timoteja Kraloviča, sa po anulovaní ročníka začalo 

pripravovať na nový ročník, v júni a júli odohralo prípravné zápasy s Kunovom, Bíňovcami, Lak-

šárskou Novou Vsou, Strážami a Kostolišťom. Nový ročník 2021/2022 začal oproti 
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predchádzajúcim rokom o dva týždne skôr. Do mužstva prišli Adrián Zuzkovič z Plaveckého 

Mikuláša, Stefan Jovanovič z Bučian, Denis Balango a mužstvu prišiel pomôcť aj Tomáš Ráček. 

Z mužstva odišli alebo v ňom nepokračovali  Zdenek Švejda, Martin Prokeš, Marek Ochránek, 

Michal Kubisa a Adam Búran.  Model súťaže mal zostať rovnaký ako minulý rok, teda dve sku-

piny po 10 mužstiev, avšak z dôvodu nespustenia 5. ligy - západ boli do našej skupiny priradené 

mužstvá Holíča a Mokrého Hája. Po odohratí základnej časti sa obe tabuľky (senická tabuľka – 

A a skalická tabuľka - B) rozdelili na hornú polovicu a spodnú polovicu mužstiev. Z výberu sa 

znova vytvorili dve tabuľky - skupina o víťaza a skupina o záchranu. Po odohratí 19 zápasov 

bolo „A“ mužstvo na 7. mieste s 24 bodmi za 6 výhier, 6 remíz a 7 prehier. 

Mužstvo žiakov pod vedením Petra Chlupíka vykazovalo dobrú tréningovú i súťažnú činnosť. 

Každým zápasom sa zlepšovalo, a tak žiaci po odohratí 14 zápasov zimujú na 7. mieste s 11 

bodmi za 3 výhry, 2 remízy a 9 prehier.  

Mužstvo dorastu pod vedením Mareka Holiča a Bohumíra Drímala, ktorým ku koncu jesene 

vypomáhal aj Anton Veteška, sa v tomto roku omladilo, prešlo doň až 6 hráčov zo žiackej ka-

tegórie. Predvádzalo solídne výkony a po skončení sezóny sa po odohratí 12 zápasov  nachá-

dzalo v strede tabuľky na 6. mieste s 20 bodmi za 6 víťazstiev, 2 remízy a 4 prehry.   

Klub sa počas roka venoval aj aktivitám pre obec. V júli usporiadal už 24. ročník fut-

balového stretnutia rodákov a obyvateľov častí našej obce CEROVÁ verzus LIESKOVÉ s výsled-

kom 2:2. Na penalty vyhralo Lieskové. Po stretnutí nasledovala súťaž O pohár starostu obce 

v kopaní jedenástok, v ktorej sa na prvých troch miestach umiestnili 1. Denis Badáň, 2. Michal 

Gurín, 3. Kristián Mikulčík. Večer sa uskutočnila tanečná zábava s občerstvením. V derby zá-

pase s Jablonicou si výbor splnil milú povinnosť. Svoje jubileum – 70. narodeniny s klubom 

spoločne oslávil Bohuslav Pavlík, ktorý je odchovancom a v súčasnosti jedným z najvernejších 

fanúšikov cerovského futbalu . Pán Pavlík sa ako tréner A mužstva podieľal na postupe muž-

stva do II. triedy a o rok neskôr do majstrovstiev okresu, kde doteraz nepretržite pôsobíme 20 

rokov. Dlhé roky bol tiež členom výboru klubu.  

V rámci starostlivosti o ihrisko a jeho areál členovia klubu uskutočnili pravidelné bri-

gády - vyčistili budovu, ihrisko, v júni zrekonštruovali vonkajšie WC, v septembri  v hornej časti 

areálu osadili hojdačky a na budove nové doplňujúce osvetlenie ihriska. Počas sezóny neustále 

kosili celý areál a starali sa o zavlažovanie a tiež pravidelnú  údržbu kosačky.  
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Svoju činnosť klub zabezpečoval z členských príspevkov, za finančnej podpory obce, 

sponzorov a podporovateľov. Z kreditov, ktoré obdržal od SFZ na mládežnícke mužstvá, nakú-

pil dve prenosné brány a ruksaky pre žiakov. Klubové aktivity propagoval na facebookovej 

stránke, ktorú spravoval Ľubomír Pavlík.   

Cerovskí atléti 

Aj keď činnosť cerovského atletického klubu Tretra stagnuje, cerovskí atléti na svoj 

šport nezanevreli. Žiaci a žiačky trénujú a pretekajú pod hlavičkou Športového klubu Jablonica. 

Sú to najmä mladé nádeje – Tatiana Zíšková, Jakub Valášek a bratia Gabriel a David Harnúš-

kovci, ktorí si už vybojovali pekné umiestnenia v krajských súťažiach, nielen v behoch, ale 

i technických disciplínach ako skok do diaľky, skok do výšky a hod kriketkou.  

Výbornými výkonmi sa počas roka zaskveli aj dospelí – najmä Miroslava Zíšková. Hoci 

nemohla na jar behať, venovala sa horskej cyklistike a cvičeniu v posilňovni. Od mája absolvo-

vala viacero behov, zapojila sa aj do Moravsko-Slovenského bežeckého pohára, kde si z 10 

pretekov odniesla viacero umiestnení na 1. a 2. miestach. Vyhrala na Night Run-e na Donova-

loch a Majstrovstvách  Západoslovenského kraja v cezpoľnom behu, na Majstrovstvách SR 

v behu do vrchu – horský kros Pruské – Vršatec, kde sa bežalo 9 km do kopca, obsadila v kate-

górii ženy „35“ 3. miesto. Na beh do Lipova odcestovala aj s Alenkou Romanovou, ktorá vo 

svojej kategórii skončila na 5. mieste.  

„Silní muži“ 

Úspech, napriek covidovým obmedzeniam, zaznamenal aj cerovský „silný muž“ – re-

prezentant Slovenska v silovom trojboji učiteľ Radovan Rak. Podarilo sa mu dosiahnuť svoj cieľ, 

keď sa po zisku majstra Slovenska v kategórii masters (obhájil prvenstvo z minulého roka a zís-

kal tak už 12. titul majstra Slovenska),  prebojoval na majstrovstvá sveta, ktoré sa mali konať 

v Juhoafrickej republike. Šampionát sa napokon presunul do Rumunska, kde získal štyri me-

daily - bronz za drep, striebro za tlak, bronz za ťah a celkovo bronz za trojboj. Jeho cestu na 

majstrovstvá podporila aj obec. Počas roka sa k nemu pripojilo aj zopár mladých adeptov, už 

aj s prvými výsledkami - Ján Holásek obsadil na Majstrovstvách Slovenska 2021 v kategórii mu-

žov v tlaku na lavičke 4. miesto v silnej konkurencii 13 pretekárov.  

 

 

 



 
 

34 
 
 

KRONIKA OBCE CEROVÁ          

ŠKOLA 

Základná škola s materskou školou Cerová 2020 - 2021 

Školský rok 2020/2021 začal s určitými obmedzeniami, ktoré spočívali v dennej dezin-

fekcii priestorov, s rúškami, bez stretávania sa cez prestávky na chodbách. Škola aktivovala 

žiakom a rodičom účty v školskom systéme Edupage. Systém slúži na elektronickú komuniká-

ciu medzi učiteľmi, žiakmi a rodičmi, umožňuje využívať elektronickú žiacku knižku, podávanie 

oznamov rodičom a vedenie elektronickej triednej knihy. Z tohto dôvodu bol dokúpený nový 

hardvér – notebooky, tablety, kamery, mikrofóny, grafické zariadenie na uľahčenie nácviku 

písma pre našich najmenších žiakov.  

Prezenčné vyučovanie prebiehalo do 26. októbra 2020. Žiaci 2. stupňa museli kvôli opatreniam 

prejsť na dištančné vzdelávanie a vyučovacie hodiny prebiehali online a žiaci 1. stupňa praco-

vali v režime s upraveným rozvrhom. Po vianočných prázdninách sa pokračovalo za prísneho 

režimu,  vláda SR nariadila prácu z domu, a tak museli všetci pedagógovia vzdelávať deti z do-

máceho prostredia. Vyučovanie prebiehalo online. Žiaci sa k prezenčnému vzdelávaniu vracali 

od polovice apríla a prezenčná forma vzdelávania následne pokračovala až do konca školského 

roka. Po veľkonočných prázdninách, keď bol podmienkou návratu do školy test,  škola ponúkla 

ako alternatívu kloktací PCR test pre ôsmakov a deviatakov.  Výsledky testov dostali jednotliví 

žiaci o pár dní prostredníctvom SMS.  

Situácia opäť potrápila najmä prváčikov a deviatakov, ktorí sa pripravovali na Testovanie 9 a 

prijímacie skúšky na stredné školy.  

Vedenie školy pokračovalo v zložení ako v minulom roku. Funkciu riaditeľa školy vy-

konával Mgr. Peter Mihály, zástupkyňou riaditeľa pre ZŠ bola Mgr. Gabriela Režnáková, zá-

stupkyňou riaditeľa pre MŠ Bc. Hedviga Tichá, vedúcou ŠJ Jana Keračíková, vedúcou ŠKD Eva 

Ondrušová.  

Základná škola  

Počet žiakov základnej školy v tomto školskom roku stúpol na 154. Žiaci pracovali v 9 

triedach, v ročníkoch 1.-4. boli 3 triedy, pričom ročníky 3. a 4. boli spojené, v ročníkoch 5. - 9. 

bolo 6 tried:  1. trieda Mgr. Magdaléna Tomková, 13 žiakov, 2. Mgr. Mária Fandlová 13 žiakov, 

3. a 4. trieda Mgr. Jana Menglerová, 10 a 10 žiakov, 5. A trieda RNDr. Ľubica Tomovičová, 17, 

5. B  Mgr. Miriam Chlupíková 18 žiakov, 6. trieda Mgr. Soňa Pavlíková, 20 žiakov, 7. trieda Silvia 

Gažová, 23 žiakov, 8. trieda Mgr. Ľubica Kiráľová, 11 žiakov, 9. trieda Mgr. Erika Konopová, 19 
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žiakov. Triedy postupovali podľa učebných plánov a škola v zmysle platnej legislatívy využila 

možnosť delenia tried na skupiny. Do 1. ročníka v školskom roku 2021/2022 bolo zapísaných 

7 žiakov, z toho 4 dievčatá. 

Pedagogický kolektív tvorilo 15 pedagogických zamestnancov, z toho 13 učiteľov – 9 

triednych – viď vyššie, Mgr. Radovan Rak, Mgr. Anna Michalicová a 2 asistentky učiteľa pre 

žiakov so zdravotným znevýhodnením - Andrea Hlavatá a Veronika Harnúšková. Všetci mali 

predpísané vzdelanie. Pedagógovia pracovali v poradných orgánoch školy – v pedagogickej 

rade a odborných a metodických komisiách, boli poverení koordináciou  jednotlivých činností 

- výchovného poradenstva, projektov, prevencie a rodičovskej výchovy, športu a telesnej vý-

chovy, webovej stránky školy, spolupráce s RZ, v oblasti environmentálnej výchovy, ochrany 

prírody a človeka, atď.,  spravovali kabinety a boli poverení aj úlohami súvisiacimi s chodom 

školy.  

Správne činnosti školy zabezpečovali títo zamestnanci: ekonomickú agendu účtov-

níčka a PAM-istka Jana Jašová, správu IKT Ing. Štefánia Krajčovičová, údržbu školy školník Mgr. 

Radovan Rak. O čistotu a hygienu sa starali upratovačky Terézia Pavlíková a Emília Valachovi-

čová.  

Škola v rámci svojej práce spolupracovala s Radou školy, rodičovským združením 

a žiackym parlamentom.  

Rada školy – jej pomoc spočívala v riešení koncepčných a strategických úloh školy, zabezpečo-

vaní prezenčnej aj dištančnej výučby, hodnotení a analýze výsledkov školy, pri riešení hospo-

dárskych úloh a zabezpečovaní podujatí školy. Jednou z jej najdôležitejších úloh bolo pripraviť 

a uskutočniť výberové konanie na riaditeľa školy.  V rade pracovali - predsedníčka Mgr. Erika 

Konopová, za pedagogických zamestnancov Dana Jarásová, za nepedagogických zamestnan-

cov školy Jana Keračíková, za rodičov Michal Obulaný, Jozef Vicen, Martina Janotková, Silvia 

Harnúšková,  za zriaďovateľa Ľubomír Pavlík, ďalej  Rastislav Petráš,  Stanislav Janák a Pavol 

Chovanec.  

Tak ako po minulé roky škola úzko spolupracovala s Rodičovským združením. Jeho činnosť ria-

dil 7-členný výbor, ktorému predsedala Miroslava Zíšková. Hospodárkou bola Ing. Mária Hut-

tová, ďalšími členmi výboru Lenka Škrabáková, Elena Beňáková, Andrea Hlavatá, Martina Kad-

líčková a Mgr. Soňa Pavlíková, členkami dozornej rady PaedDr. Miriam Valášková, PhD a Ing. 

Jana Tomeková. Združenie v rámci svojej činnosti cez financie získané za členské príspevky, z 
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2 % daní, projektov a ďalších zdrojov vo veľkej miere zabezpečovalo projekty školy, školské 

podujatia a súťaže a tiež odmeňovanie najlepších žiakov školy. 

Výchovno-vzdelávacie výsledky školy 

Na konci školského roka prospeli všetci žiaci. Pedagogická rada školy zohľadnila celkovú situá-

ciu a vzhľadom na podmienky vyučovania rozhodla, že všetci žiaci postúpia do ďalšieho ročníka 

napriek tomu, že viacerí nepracovali tak, ako mali a mohli. Deväťročnú dochádzku na ZŠ na 

konci roka ukončilo a do stredných škôl postúpilo celkovo 19 žiakov – na gymnázium 1, stredné 

odborné školy 17, iné 1.   

Opatrenia opäť ovplyvnili aj testovania a skúšky na stredné školy. Testovanie žiakov 5. ročníka 

sa uskutočnilo až v máji, Testovanie 9 v marci.  

Školáci sa, ak sa dalo, venovali rôznym aktivitám, krúžkovej činnosti a prezentovali sa na ve-

rejnosti. Zapojili sa aj do množstva súťaží, na ktoré ich pripravovali učitelia i rodičia. Príprava 

žiakov na súťaže a olympiády bola prostredníctvom krúžkov a individuálnej prípravy.  

Celkove sa škola zapojila do 6 okresných kôl, 2 žiaci postúpili na krajské kolo. Väčšina vedo-

mostných súťaží sa konala online. Súťažiaci sa v stanovenom čase pripojili cez počítač na danú 

webovú stránku a riešenie hneď posielali. Takto prebehlo okresné kolo Geografickej olym-

piády, v ktorej boli úspešnými riešiteľmi piataci Kristína Ferenčičová a Tomáš Hajdučko a 1. 

miesto získala Laura Harnúšková. Medzi šiestakmi a siedmakmi boli úspešní Klára Huttová a 

Jakub Valášek – 3. miesto a Peter Beňák – 1. miesto, ktorí postúpili aj krajského kola – tu Jakub 

obsadil 4. miesto a Peter 2. miesto.  V okresnom kole Pytagoriády dosiahol najväčší úspech 

štvrták Michal Chlupík, ktorý bol najlepší v okrese. Veľmi dobre obstáli siedmačky Tatiana Zíš-

ková – 5. miesto a Bianka Turečková – 5. miesto. V okresnom kole Matematickej olympiády 

bol úspešným riešiteľom Jakub Valášek. V súťaži Matematický klokan boli najúspešnejší Gab-

riel Harnúšek, František Hutta a Kristína Ferenčičová. Online sa konalo aj dekanátne kolo Bib-

lickej olympiády, v ktorom nás reprezentovali Klára Huttová, Tamara Popovičová a Monika 

Michalicová. Vo výtvarnej súťaži Biblia očami detí a mládeže svojimi prácami zabodovali Do-

minika Dobrucká, Petra Mrázová a Natália Kadlíčková. Jediná súťaž, ktorá nebola online, ale 

recitovalo sa „naživo“, bol Hurbanov pamätník. V júni v okresnom kole získal Jakub Valášek 1. 

miesto a Natália Zonová 2. miesto. Obaja postúpili do krajského kola, v ktorom Jakub opäť 

zvíťazil. To znamenalo ďalší postup do celoslovenského kola na Hviezdoslavov Kubín, kde 
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Jakub na jeseň získal svoj najväčší úspech – 1. miesto a stal sa najlepším recitátorom vo svojej 

kategórii na celom Slovensku.  

Športové súťaže sa konali len v obmedzenej forme. Zo školských kôl sa podarilo realizovať tur-

naj vo vybíjanej dievčat. Uskutočnil sa aj Okresný cezpoľný beh, v ktorom súťažilo družstvo 

chlapcov aj dievčat. Veľký športový úspech si vybojovala štvrtáčka Karin Krúžeková, ktorá cvičí 

karate v senickom klube a reprezentuje na rôznych súťažiach karatistov.  

Medzi tradičné podujatia, ktoré sa podarilo škole realizovať, patrili: Imatrikulácia prvákov, Deň 

ŠKD, Zber papiera, výroba darčekov ku Dňu matiek prezentované cez web školy, návšteva 

obecnej knižnice, workshopy, preventívne programy spolupráci s CPPPaP Senica a s PZ SR, Čis-

tíme športoviská školy, Odpaďáčik. V 2 turnusoch zberu papiera vyzbierali školáci spolu 14,5 tony 

starých novín, časopisov a kartónov. Podujatia zabezpečovali pedagogickí zamestnanci v spo-

lupráci s rodičmi a sponzormi.  

Na opatrenia opäť doplatila aj činnosť krúžkov: Matematický A 17 žiakov, vedúca RNDr. Ľubica 

Tomovičová, Matematický B 15 žiakov - Mgr. Miriam Chlupíková, Rodinná výchova 10 - RNDr. 

Ľubica Tomovičová, Rodinná výchova 13 - Mgr. Ľubica Kiráľová, Šikovníček 14 - Mgr. Jana Men-

glerová, Športová príprava 25 - Mgr. Magdaléna Tomková, Športový krúžok dievčatá 17 - Mgr. 

Gabriela Režnáková, Športový krúžok chlapci 16 - Mgr. Peter Mihály, Športový krúžok chlapci 

22 - Mgr. Radovan Rak, Tvorivé dielne 11 - Mgr. Mária Fandlová.  

Projekty školy 

Škola pokračovala vo viacerých projektoch z minulosti. Patria k nim dlhodobé i krátkodobé 

projekty. Z dlhodobých najmä IT akadémia - vzdelávanie pre 21. storočie - národný projekt 

zameraný na inováciu prírodovedného a technického vzdelávania so zameraním na informa-

tiku a ITK, Elektronizácia vzdelávacieho systému regionálneho školstva - elektronická triedna 

kniha, žiacke knižky, služby pre pedagógov, žiakov a rodičov, Zvyšovanie kvality vzdelávania na 

základných a stredných školách s využitím elektronického testovania - v priebehu roka sa žiaci 

zapojili do online testovania predmetov SJL a MAT, Infovek - elektronizácia školského vzdelá-

vania, Škola priateľská k deťom - vytvorenie priateľského prostredia, práva detí, spolupráca s 

rodičmi. Medzi krátkodobé, ktoré školy vypracovala a podala v tomto školskom roku, patrili: 

Modernejšia škola, Modernizácia školských jedální a Moderné hranie. Cieľom projektov bola  

modernizácia a zlepšenie prostredia v triedach, materskej škole, školskej kuchyni i exteriéri 

školy.  
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Školu v týchto projektoch podporila aj obec, a tak sa podarilo dokončiť  rekonštrukciu elektro-

inštalácie, úpravu stropov a modernizáciu osvetlenia, rekonštruovať podlahu v telocvični a vy-

meniť basketbalové koše. Cez prázdniny prebehla rekonštrukcia pôvodnej veľkej počítačovej 

učebne na poschodí školy. Jej rozdelením vznikli dve nové učebne - počítačová a jazyková, tzv. 

multimediálna učebňa. Úpravy zahrňovali kompletnú rekonštrukciu elektrických rozvodov, in-

štaláciu kazetových stropov a úsporných stropných LED svietidiel. Do oboch učební pribudli 

nové počítače, tlačiarne, tabule, nábytok, dataprojektor a interaktívna tabuľa.  

V 7. a 9. triede sa uskutočnila rekonštrukcia a výmena podláh. Staré a miestami poškodené 

parkety boli prekryté OSB doskami a následne prelepené vysoko záťažovou PVC fóliou.  

Škola pripravila a realizovala projekt na workoutové (vonkajšie) ihrisko na ploche pred te-

locvičňou, kde si žiaci aj široká verejnosť môžu zacvičiť na čerstvom vzduchu. Ihrisko spĺňa 

všetky bezpečnostné kritériá s certifikátom a je doplnené informačnou tabuľou, kde si každý 

prečíta pokyny k jednotlivým náradiam. V okolí altánku bol dobudovaný hmyzí hotel, kde sa 

môžu žiaci zoznámiť so spôsobom života našich najznámejších druhov hmyzu.  

Na záver školského roka sa so školou rozlúčilo 19 deviatakov. Riaditeľ školy spoločne 

so starostom a predsedníčkou rodičovského združenia odmenili najlepších žiakov školy a odo-

vzdali im darčeky.  

Školský klub detí   

ŠKD s 33 žiakmi viedla Eva Ondrušová. Klub sa počas roka stretával s viacerými obme-

dzeniami, ale podarilo sa mu aspoň sčasti realizovať svoj Výchovný program Cerováčik. Deti si 

zorganizovali viacero obľúbených podujatí  - besiedky, vychádzky, súťaže, zapojili sa do tvori-

vých činností. Aktívne spolupracovali s rodičmi a starými rodičmi a tiež s mladšími spolužiakmi 

v škôlke. 

Materská škola 

Činnosť v materskej škole organizovala zástupkyňa riaditeľa Bc. Hedviga Tichá, ako 

učiteľky pôsobili Dana Jarásová a Bc. Elena Konečná, ktorá sa vrátila z rodičovskej dovolenky.   

V školskom roku 2020/21 bolo v dvoch triedach 29 detí, z toho 18 chlapcov a 11 diev-

čat. MŠ mala viackrát prerušenú prevádzku. Aj keď sa väčšinu naplánovaných akcií mimo vyu-

čovania nepodarilo uskutočniť, deťom sa podarilo pomerne dobre zvládať úlohy Školského 

vzdelávacieho programu „Objavujeme svet“. Uskutočnené podujatia boli len v úzkom kruhu, 

v priestoroch škôlky.  
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Občianske združenia SLNIEČKO pri materskej škole 

Slniečko, ako zvyčajne, pomáhalo škôlke počas celého roka. Z finančných prostried-

kov získaných z 2% daní a od sponzorov  zakúpila škôlka darčeky pre predškolákov pri odchode 

zo škôlky, dokúpila nový počítač, balíčky pre Mikuláša a tiež hračky, ktoré deti dostali pod via-

nočný stromček. 

Školská jedáleň  

V školskej jedálni sa v tomto školskom roku stravovalo 176 stravníkov. Vedúcou je-

dálne bola Jana Keračíková, vedúcou kuchárkou Zuzana Zonová, druhou kuchárkou Silvia Ja-

náková  a vypomáhala Jana Jurkovičová.   

V materskej škole sa stravovalo 31 detí, v základnej škole 42 žiakov 1. stupňa a 77 

žiakov 2. stupňa. Z 26 dospelých bolo 17 zamestnancov školy a 9 dôchodcov.  

Elokované triedy ZUŠ Senica 2020 /21 

V škole pracovali aj 4 elokované triedy ZUŠ Senica pod vedením  Mgr.art. Mária Har-

núška. 

 

POČASIE A PRÍRODA 

Počasie v roku 2021 nás, mierne povedané, netešilo. V januári síce primrzlo, napadal 

aj sneh, ale do konca mesiaca sa striedavo otepľovalo a schladzovalo. Skutočná zima prišla vo 

februári, no zasa netrvala dlho. Marcové aj aprílové teploty niekedy vystúpili aj nad 10 stupňov, 

ale bolo chladno a v noci až do konca apríla často mrzlo a bolo veterno. Pršalo veľmi málo, 

výdatnejšie a teplejšie dažde prišli až po „zmrznutých“. Štatistiky hovoria, že zima patrila k naj-

dlhším a jar k najchladnejším za uplynulých 30 rokov. Opak prinieslo leto. V júni a júli bolo 

mimoriadne teplo, v júli však, našťastie, aj pršalo. Boli aj búrky, no v našom regióne neboli také 

silné, aby narobili škody, ako u našich blízkych susedov na južnej Morave. Tu sa prehnalo ob-

rovské tornádo a zničilo domy a stromy v niekoľkých dedinách. V auguste bolo naďalej teplo 

a vyskytli sa časté  dažde aj búrky. Jeseň bola premenlivá, prevládalo však sucho. V novembri 

prišli hmly, koncom roka najskôr ochladenie, potom oteplenie. Na základe údajov šiestich kli-

matologických centier a Svetovej meteorologickej organizácie bol tento rok jedným zo sied-

mich najteplejších rokov v histórii meraní a takmer sa vyrovnal rokom 2015 a 2018. Slnečný 

začiatok roka a extrémne slnečné mesiace jún a október zaradili tento rok 2021 k rokom s naj-

väčšími ročnými sumami dĺžky trvania slnečného svitu. 
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Jeseň so sebou už dlhšie obdobie prináša aj jednu neobvyklú vec. Čoraz častejšie nám 

padajú zo stromov čierne orechy. Veľa ľudí si zo začiatku myslelo, že ide o nejakú záhadnú 

chorobu, no na vine je obyčajná vrtivka orechová. Je to malá muška pochádzajúca zo Severnej 

Ameriky, ktorá sa do Európy dostala koncom 80. rokov a u nás sme ju prvýkrát spozorovali 

v roku 2017. Jej prežitie zrejme umožňuje aj teplé a vrtošivé počasie. A tak Cerovčanom, tak 

ako aj iným záhradkárom, neostáva nič iné, len riešiť, ako sa s ňou  vysporiadať a čo robiť 

s čiernymi orechmi.  

 

NAŠE SESTRY SVÄTÉHO KRÍŽA 

Rok 2021 zmenil novodobú históriu obce. Z lieskovského kaštieľa sa odsťahovali jeho 

obyvateľky – sestry Sv. kríža, ktoré u nás bývali viac ako 50 rokov.   

Cerovské spoločenstvo sestier bolo jednou z komunít Slovenskej provincie Milosrd-

ných sestier Svätého kríža, ktorá je súčasťou medzinárodnej Kongregácie Milosrdných sestier 

Sv. kríža so sídlom v Ingenbohle vo Švajčiarsku. (SCSC – SORORUM CARITAS SANCTAE CRUCIS 

- vznikla v roku 1856.) Založil ju páter Theodosius Florentini OFMCap spolu so sestrou Máriou 

Teréziou Schererovou. Patrí k Regulovanému tretiemu rádu svätého Františka z Assisi a je kon-

gregáciou pápežského práva. Táto rímskokatolícka ženská rehoľa sa sústreďuje predovšetkým 

na pomoc chorým, pastoračné a sociálne služby. 

Na Slovensko prišli sestry v roku 1865. Od roku 1875 patrili pod filiálky v Maďarskej 

provincii v Žambeku, od roku 1913 do Moravskej provincie. Slovenskú provinciu Milosrdných 

sestier Svätého kríža, ktorá vznikla v roku 1927, tvoria v súčasnosti sesterské komunity na Slo-

vensku, jedna spoločná komunita sestier medzi Slovákmi v Gemelčičke a Novej Hute v Rumun-

sku a od roku 2002 pôsobia slovenské sestry aj v Rusku. Slovenskú provinciu tvorí asi 240 ses-

tier. Sestry ošetrujú chorých, vyučujú v školách, sú zapojené do služby cirkvi. 

Do rehoľnej rodiny sestier Sv. kríža patrila aj sestra Zdenka Schelingová, ktorú svätý Ján Pavol 

II. ako pápež vyhlásil za blahoslavenú 14. septembra 2003.  

Z histórie spoločenstva v Cerovej  

Počiatky Charitného domu sestier v Cerovej siahajú do roku 1969. V období počas 

politického uvoľnenia v rokoch 1968 -69 sa na Slovensko mohli vrátiť rehoľné sestry, ktoré boli 

v roku 1950 vyvezené z provinciálneho domu v kaštieli v Podunajských Biskupiciach. Keďže 

kaštieľ bol následne znárodnený a bola v ňom zriadená nemocnica, nemali žiadne pôsobisko. 
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Štát im na žiadosť predstavených ako náhradu ponúkol schátraný kaštieľ v Cerovej. Po dohode 

s ministerstvom kultúry a MNV v Cerovej – Lieskovom, prišli v auguste 1969 do kaštieľa prvé 

sestry. Na ich činnosť spomínala predstavená sestra Mansueta takto: „Keď v auguste 1969 

prišli prvé dve sestry z Holíča a prechádzali z miestnosti do miestnosti, zistili, že v tom nikdy 

nikto bývať nebude. Stav kaštieľa bol priam odstrašujúci. Elektrické vedenie povytŕhané, 

dlážky zhnité, dvere sa nedali zamknúť, do soc. zariadenia sa nedalo vôbec vstúpiť... Diery v 

streche, pukliny v múroch, mrazom popraskané vodovody, zničená elektroinštalácia, rozbité 

okná, vyvalené dvere, zničené dlážky a špina na špine. To hľa – dedičstvo – čo sme obdržali. 

Zažili však aj Božiu pomoc a dobrotu, najmä prostredníctvom miestnych ľudí. Sestry z prvej 

skupiny nemohli po svojom príchode v areáli kaštieľa ani len prenocovať. Obrátili sa preto na 

susedov a tí ich veľkodušne prijali. Počas niekoľkých prvých dní im v troch rodinách poskytli 

ubytovanie a jedlo. Pomáhali im aj neskôr – na výzvu miestneho pána farára im nanosili zásoby 

dreva na kúrenie na zimu, prinášali im potraviny... Videli, že sestry sa nielen modlia, ale aj 

tvrdo pracujú. Postupne sa medzi sestrami a dedinou vytvoril veľmi srdečný vzťah.“ 

Organizáciou stavebných prác boli poverené prvé tri sestry: Sr. Vianea Hirjaková, Sr. 

Regina Takáčová a Sr. Nazária Koprdová. Dňa 1. januára 1970 prišli prví robotníci. Začalo sa 

dlhé obdobie stavebných a rekonštrukčných prác, ktoré trvali celých desať rokov. Stavebné 

práce boli ukončené v roku 1980. Spoločnou prácou a finančným prispením charity, minister-

stva kultúry a Kongregácie milosrdných sestier Svätého kríža sa objekt opravoval, rozširoval a 

nadstavoval celých 10 rokov. Namiesto plánovanej kapacity 60 lôžok sa podarilo vytvoriť pod-

mienky až na 170 lôžok. Sestry zo všetkých ústavov tu na stavbe trávili svoje dovolenky. Práca 

bola ťažká. Obíjali maltu až po murivo, zoškrabovali farbu z okien, vyvážali smeti.  

Do tohto prostredia (v rokoch 1971-1973) bol určený začiatok noviciátu. Noviciát bol organi-

zovaný za podobných podmienok ako v dome v Slovenskej Ľupči. Novicky boli v pracovnom 

pomere aj so svojou novicmajsterkou. Noviciátnu látku mohli preberať len po pracovnom čase 

popoludní alebo večer. V noci z 13. na 14. septembra 1973 zložilo v Cerovej 14 sestier prvú 

svätú profesiu.  

V októbri 1973 prišlo nariadenie z ministerstva kultúry, že všetky sestry, ktoré nastúpili po roku 

1968, musia odísť z charitného domova  do civilného zamestnania. Sestry, ktoré pracovali v Ús-

tave sociálnej starostlivosti  (Holíč, Krškany), tam mohli zostať pracovať, ale v civile. Z  domova 

však museli odísť. Tak sa začali utvárať tajné malé spoločenstvá sestier pracujúcich v civile 
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(Bratislava, Košice, Prešov, Trnava, Dolný Kubín, Ružomberok, Medvedzie, Liptovský Mikuláš, 

Senica, Skalica). Tieto sa na určenom mieste a čase stretávali. 

V dňoch 23. - 29. augusta 1977 generálna predstavená M. Edelfrieda Haag a generálna radkyňa 

Sr. Katarína Stein konali generálnu vizitáciu slovenskej provincie, pri ktorej určili Charitný dom 

v Cerovej za provinciálny dom primeraný vtedajším podmienkam. Za novú provinciálnu pred-

stavenú bola menovaná Sr. Augustínia Lapková. 

Stavebné práce charitného domu boli ukončené v roku 1981. Posledná bola úprava bývalého 

kaštieľskeho kostolíka, ktorý bol aj pôvodne zasvätený Svätému krížu. Bol sem dovezený veľký 

drevený kríž - pôvodne pripravený do novopostaveného kostola v Podunajských Biskupiciach. 

Kostolík posvätil 14. septembra 1981 otec biskup Dr. Július Gábriš. Slávnosti sa zúčastnil aj 

posledný majiteľ kaštieľa JUDr. Ravas. 

Postupne sa dom zapĺňal, hlavne chorými a starými sestrami, takže v roku 1980 bolo v Cerovej 

až 160 sestier. Najviac sestier mal domov v 80. a začiatkom 90. rokov – najvyšší počet bol 187. 

Po Nežnej revolúcii mohli sestry opäť pôsobiť medzi ľuďmi a rozvíjať apoštolát. V charitnom 

domove sa konali duchovné cvičenia pre mládež, sestry Sr. Miriam Albertyová pracovala ako 

zubná lekárka v miestnej zubnej ambulancii. Sr. Nazária pomáhala na fare, staršie sestry na-

vštevovali chorých. Pripravili celý rad podujatí pre obec, veriacich, pracovali s deťmi a mláde-

žou, s cerovským CEERKOM. Sestry zabezpečovali chod domu po ekonomickej a hospodárskej 

stránke a venovali sa duchovnému životu. Po mnohých rokoch sa už mohli slobodne prijímať 

a formovať nové povolania. Svoju cestu rehoľného zasvätenia tu začalo vyše 120 sestier. Via-

ceré sestry pracovali ako učiteľky - vyučovali náboženstvo v Cerovej, v Trstíne, v Prievaloch a 

v Plaveckom Petre. Žiaci si budú najviac pamätať sestričku Maryslavu, sestru Martu, ktorá vy-

učovala angličtinu a neváhala sa zapojiť aj do mimoškolských činností, súťaží, nácvikov pro-

gramu a života v pedagogickom kolektíve.  

Poslednou predstavenou cerovskej komunity bola sestra Mansueta, ktorá pochádza z malej 

dedinky Ovčie pri Prešove. Do rehole nastúpila v roku 1971 do Opatovského Sokolca. Tam 

pracovali sestry Svätého kríža v Ústave sociálnej starostlivosti pre postihnutú mládež. V roku 

1973, keď sa politická situácia na Slovensku nanovo vyostrovala, odišla do Čiech, kde pracovala 

v domove dôchodcov. V roku 1976 sa vrátila na Slovensko do Košíc. Všetku rehoľnú formáciu 

absolvovala počas totalitných rokov. Do roku 1990 pracovala v zdravotníctve v rôznych slo-

venských nemocniciach ako tajná rehoľná sestra v civilnom oblečení.  Po páde totalitného 
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režimu nastúpila pracovať ako zdravotná sestra na I. internú kliniku v Bratislave už v rehoľnom 

rúchu. Na Cerovej pôsobila 8 rokov. Toto miesto označila ako duchovnú oázu, miesto ticha 

a pokoja.   

Použité zdroje: KOLNÍKOVÁ, Margaréta (ed). Jubilejné spomienky z kaštieľa. Publikácia k 50. 

výročiu príchodu Milosrdných sestier Svätého kríža do Cerovej. Bratislava. 2019. Ceroviny 

2019.   

Poďakovanie 

Koncom roka ukončila svoje pôsobenie v detskej ambulancii Jablonica MUDr. Anna 

Olšovská, lekárka, ktorá tu pôsobila takmer 40 rokov. Obec jej poďakovala za starostlivosť, 

ktorú venovala aj našim deťom a zaželala jej veľa zdravia a spokojný život.  

Predstavujeme   

Úspešný rok 2021 si vo výtvarnom svete užila naša výtvarníčka pani Monika Sabó. 

Cerovčanka pochádzajúca z Brezovej pod Bradlom, ktorá dlhé roky žila a pracovala v Senici, sa 

s rodinou na Cerovú presťahovala v roku 2007. Získala pedagogické vzdelanie a istý čas praco-

vala v tejto oblasti, neskôr vo finančnom sektore. Popri tom sa vzdelávala aj vo výtvarnom 

umení a interiérovom dizajne. Aktuálne sa realizuje vo výtvarnom umení. Jej manžel pracuje 

ako záchranár a deti Radka a Adam Pavlovčinovci sa vydali na umeleckú cestu.  

 Maľovaniu sa pani Sabó začala venovať len pred desiatimi rokmi. V roku 2011  začala 

študovať výtvarné umenie na ZUŠ v Senici pod vedením výtvarníka Štefana Ortha. Neskôr  ab-

solvovala večerné kurzy na VŠVÚ v Bratislave a štúdium na Design Academy v odbore  interié-

rový dizajn. Za posledné obdobie vystavovala svoje diela pod kuratelou PhDr. Mozu, člena Eu-

rópskej akadémie vied a umení, zakladateľa občianskeho združenia Artem, ktoré ju zastupuje 

a prezentuje aj mimo hraníc Slovenska a to napríklad v Taliansku, na Ukrajine a v Čechách. Jej 

tohtoročná autorská výstava sa konala v Prahe v priestoroch „Slovenského  Domu“. Maliarka 

sa pravidelne zúčastňuje celoštátnej postupovej súťaže  Výtvarné   spektrum,  kde   opakovane 

získala  niekoľko ocenení a zúčastnila sa tak na spoločných výstavách po Slovensku. 

Podobne sa darilo aj jej deťom. Radka pôsobí už dlhšie obdobie v Českej republike 

ako divadelná herečka a príležitostne sa venuje aj filmu, spevu a tancu. Adam, ktorý  vyštudo-

val spev a hudobnú kompozíciu a v tejto sfére sa aj realizuje, sa koncom roka 2021 stal českos-

lovenskou  SUPERSTAR. V súťaži bol pre nás jasným favoritom a víťazstvo si nesporne zaslúžil. 
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HISTORICKÉ OKIENKO 

Rok 2021 sme v okienku vyhradili jednému z našich najstarších spoločenstiev v obci - Urbár-

skej a lesnej spoločnosti.   

Prvé urbárske lesné spoločenstvá v našej obci, ako aj ostatné lesné spoločenstvá na 

území Slovenska, vznikli v II. polovici 19. storočia. Prvým impulzom pre vznik takýchto pozem-

kových spoločenstiev bol Tereziánsky urbár - nariadenie Márie Terézie z roku 1767, ktorý upra-

voval užívateľské vzťahy medzi zemepánom a poddaným a tiež vlastníctvo pôdy. Prínos tohto 

urbáru bol plne využitý v revolučnom období 19. storočia, keď prišlo k zrušeniu poddanstva. 

Zákonom prijatým v roku 1848 sa urbárnici vyslobodili z urbárskeho pomeru z osobno-práv-

neho a majetkovo-právneho hľadiska. Otázky užívania lesov a pasienkov však doriešil až tzv. 

Urbariálny patent z roku 1853, ktorý nariadil pridelenie určitej plochy lesa alebo pasienku kaž-

dej urbárskej usadlosti a želiarom zapísaným v doterajších urbároch.  

Lesy a pasienky boli pridelené vcelku pre celú obec, preto bývalí urbárnici začali vytvárať spo-

ločné pozemkové spoločenstvá. Ich podiely boli zapisované do novovzniknutých pozemkových 

kníh (zápisom predchádzal rad úkonov), na čo dozerali tzv. urbariálne súdy – tento proces 

podľa zdokumentovaných fondov  trval  takmer  30  rokov. Súpis podielnikov po uskutočnení 

valného zhromaždenia v obci schválilo za Rakúsko - Uhorska Ministerstvo orby (1868 – 1918), 

po vzniku ČSR Krajinský úrad v Bratislave a neskôr  okresný  úrad. Menoslovy platili asi 30 rokov 

a v nových sa zaznamenávali zmeny v spoločenstve - úmrtia, súdne rozhodnutia, dedenie, pre-

daj podielov,  atď. Majetkové podiely v urbárskom spoločenstve dostávali často okrem podiel-

nikov aj miestni činitelia, u nás napr. obecný a farský úrad a škola.  

Naše spoločenstvá v 80. a 90. rokoch 19. storočia tvorili urbárnici obcí Cerová a Lieskové (obce 

boli v roku 1889 spojené a dostali názov Korlatko) a obce Šandorf (Prievaly) a osobitne urbár-

nici Rozbehov. V archíve cerovského urbáru zachovaný List vlastníctva uvádza výmeru lesov 

spoločenstva - 39 jutár = približne 22,4 ha, ktoré ležali v časti Pod Karvašovskou „Pod Kar-

vasem“ a výmeru nezalesnenej ornej pôdy - 5,18 ha v časti Pod Klinecbergom - vrchom na-

chádzajúcim sa v chotári Prieval neďaleko hradu Korlátko. Tiež eviduje lúky na „Peti radi“ – 

zrejme Na piatich riadkoch. Záznam obsahuje aj množstvo siah – drevo sa v tom čase meralo 

na siahy – 1 siaha sa rovnala cca 1,9 m. Tiež sú uvedené miestopisné čísla (čísla parciel podľa 

pozemkovej knihy) a čistý katastrálny príjem. List vlastníctva zaznamenáva zdedené čiastky 
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urbárnikov v jednotlivých rokoch – od 1887 do 1913 s uvedením dátumov a miestopisných 

čísel. Ďalšie zápisy pochádzajú z 20. rokov minulého storočia a posledný z 12. mája 1949.  

Už pri svojom vzniku sa na činnosť týchto spoločenstiev vzťahovali prísne predpisy. Prvé týka-

júce sa priamo lesov vydal už v 16. storočí cisár Maximilián II. a v roku 1769 Mária Terézia - 

tzv. ,,Porádek hor aneb lesúv zachování“. Neskôr boli prijaté ďalšie zákony o štátnom spravo-

vaní a hospodárskej správe obecných, spoločne užívaných lesov a hôľ a niektorých iných lesov 

a hôľ z roku 1898 a zákonný článok X/1913 o nedeliteľných spoločných pasienkoch. Urbárnici 

tak už na konci 19. storočia užívali a obhospodarovali lesy spoločne pod štátnym odborným 

dozorom. Tento postup platil aj po vzniku ČSR.  

V 30. rokoch k lesným spoločenstvám pribudli nové – tzv. pasienkové. Takáto spoločnosť 

vznikla aj v našej obci, lebo bývalí urbárnici tu okrem lesov vlastnili aj pasienky. Mnohí z nich 

boli členmi oboch združení.  

Počas Slovenského štátu v rokoch 1939 – 1945 sa na základe rozhodnutia vlády lesné spolo-

čenstvo premenovalo na pasienkové, v našom prípade sa združenia zlúčili.  

Po vojne sa vrátili k predošlému stavu a takto fungovali až do roku 1958. Štát už predtým (od 

roku 1950) začal uplatňovať zásadu postupného odumierania súkromného pozemkového 

vlastníctva a zákonom z roku 1958 zveril všetky lesy do rúk štátnym organizáciám - Štátnym 

lesom a menšie čiastky aj JRD. Aj majetok v držbe a užívaní cerovských „bývalých urbariaris-

tov“ (takto sú nazvaní v rozhodnutí o odovzdaní spoločne užívaných lesov zo dňa 8. septembra  

1958) vo výmere 97,73 ha prešiel na Krajskú správu lesov Bratislava. Rozhodnutie bolo doru-

čené obci a vtedajšiemu predsedovi Pavlovi Jurigovi. Pasienky prešli do vlastníctva družstva.  

Naše bývalé urbariálne lesy spravoval štátny podnik Lesy Smolenice.  

Tento právny stav trval až do vydania tzv. reštitučného pozemkového zákona v roku 1991. 

Postupne boli prijaté ďalšie zákony a úpravy – Lesný zákon a Zákon o pozemkových spolo-

čenstvách, ktoré umožnili vznik, resp. obnovu urbariátov. Prvým krokom bol vznik Urbárskej 

lesnej spoločnosti Cerová a navrátenie podielov pôvodným členom urbariátu v roku 1992. 

Spoločnosť pri dohode o vydaní majetku zastupovali Ing. Stanislav Vittek a Ing. Jozef Srnka. Na 

prípravných úkonoch sa podieľala aj obec, najmä starosta Vladimír Jánoš. Druhým krokom 

bola registrácia právneho subjektu spoločenstva v roku 2001 pod názvom Urbárska lesná spo-

ločnosť pozemkové spoločenstvo Cerová  
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Najdôležitejším orgánom spoločenstva boli a sú aj v súčasnosti valné zhromaždenia. Schvaľujú 

povinnosti a práva členov, pravidlá o hospodárení s majetkom, zmeny – napr. kúpu pozem-

kov, prípravu vyplácania podielov, volia výbor a dozornú radu spoločenstva (v minulosti sa na 

zhromaždení volil aj gazda – hospodár a hájnik). Bežnú prácu, ako organizáciu ťažby dreva a 

jeho prideľovanie a starostlivosť o chotár, zaisťuje výbor. Drevo, ktoré sa bude ťažiť, v súčas-

nosti odsúhlasuje odborný lesný hospodár (na základe plánu ťažby), ktorý určí miesto a množ-

stvo ťažby. Ťažbu zabezpečia odborní zamestnanci, ktorí drevo sústredia na skládku. Tu si ho 

vyzdvihne odberateľ. V minulosti sa prideľovanie dreva konalo napr. aj losovaním. Po spoloč-

nej ťažbe (ťažilo sa v zime) sa jednotlivé kopy dreva očíslovali a podielnici si ich losovali.  

(V texte sú použité archívne dokumenty ULS Cerová a literatúra: BALÁŽOVÁ Jarmila.1995. Čo 

je to a ako vznikal urbár a urbárske právo? In: Časopis Obzor, 1995, MOĽOVÁ Katarína. Po-

zemkové spoločenstvá (1) – História a súčasné modely pozemkových spoločenstiev.) 

Spracovali Ing. Stanislav Vittek, Antónia Bendová a Božena Malichová 

 

V budúcom roku budeme pokračovať v sérii „OSUDY STARÝCH BUDOV“, ktorú sme 

začali v roku 2020 a ktorá je venovaná najstarším existujúcim i dávno zničeným a zbúraným 

budovám v našej obci. Začali sme kaštieľom a budeme pokračovať osudmi nášho hradu Kor-

látko, ktorého záchranný projekt existuje už niekoľko rokov. Postupne sa budeme venovať aj 

starému zámečku, sakrálnym pamiatkam i ďalším budovám a stavbám, ktoré pochádzajú z 18. 

- 20. storočia.  

 

Zapísala: PaedDr. Božena Malichová 

Zápis do kroniky za rok 2021 prerokovali členovia Komisie školstva, kultúry a športu 

dňa 28. novembra 2022.  

Bol schválený na zasadnutí Obecného zastupiteľstva v Cerovej dňa 14. decembra 

2022 uznesením číslo 37/2022. 


